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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
s radostí vám přinášíme nové vydání 

našeho jarního zpravodaje, který je plný 
důležitých informací a zajímavých novinek 
o životě v naší obci.

J e  mi  p otě š ením s dě l i t  v ám ,  že 
v letošním roce máme rozpracováno 
několik důležitých investičních akcí, které 
přispějí k dalšímu rozvoji naší obce. Mezi 
tyto projekty patří instalace klimatizace 
a rekuperace v našem kulturním domě. 
Bohužel, kvůli této modernizaci bude 
náš kulturní dům od května do července 
uzavřen. Omlouváme se vám za případné 
nepříjemnosti a prosíme vás o trpělivost. 
Věříme však, že po dokončení této úpravy 
si užijete ještě většího komfor tu př i 
návštěvě kulturních akcí.

Nadále pracujeme na dalších důležitých 
projektech. Zpracovává se například 

zadání pro architektonickou soutěž na 
polyfunkční dům na místě bývalé staré 
školy, který přinese nový život do naší 
obce. Také jsme dokončili studii na 
vybudování obecního rybníka, který by byl 
důležitým prvkem naší kulturní a přírodní 
krajiny a který by potěšil spoustu dětských 
rybářů naší obce.

Rád bych vám také př ipomenul, že 
probí há v ý z va do par t icipat iv ní ho 
rozpočtu 2024. Vaše zapojení je pro nás 
klíčové a díky vašim návrhům a podnětům 
můžeme lépe pochopit vaše potřeby 
a priority při plánování budoucích investic.

Děkuji vám za vaši trpělivost, podporu 
a angažovanost při rozvoji naší obce.

Ing. Jiří Zálešák
starosta obce
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Jaro už se nám ozývá od poloviny února, 
což pro přírodu není asi to nejlepší, ale 
bohužel větru dešti jsme se naštěstí 
nenaučili poručit, a myslím, že je to dobře. 
Necháme, ať si to příroda řídí sama. Ale 
i tak jsme si i mrazivé počasí užili a díky 
novému kluzišti mohli zažít to, co k zimě 
neodmyslitelně patří – bruslení.

Co nám zastupitelstvo v rozpočtu vlastně 
schválilo na budování v letošním roce? 

Vybudování nového můstku ve Výhonu 
včetně napojení na chodník po přejezd – 
tady už práce byly zahájeny s tím, že do 
poloviny května by mohlo být hotovo.

Dále máme naplánovanou druhou etapu 
vozovky, chodníku a veřejného osvětlení na 
ulici Údolní. Tady dokonce máme slíbenou 
dotaci. Zahájili jsme v této věci práce na 
výběrovém řízení.

Pořízení klimatizace a rekuperace na 
kulturním domě je taktéž jednou z důležitých 
akcí v tomto roce a věřím, že až bude hotovo, 
tak návštěvníci kulturáku tuto investici určitě 
ocení.

Plánujeme dokončit třetí etapu spojovací 
lesní cesty v lokalitě kolem cyklostezky 
v lese směrem na Dubňany. Tyto stavby se 
většinou budují za dotační peníze, tak snad 
to vyjde i v letošním roce.

Jsou další akce naplánované na tento rok, 
ale budeme se s nimi seznamovat postupně.

Když jsem psal před více jak rokem po 
4 letech opět článek do tohoto zpravodaje, 
tak jsem si říkal, že budu psát pouze 
informativně a nebudu zde psát své osobní 
dojmy. Bohužel mně to nedá a vyjádřím se 

ke dvěma věcem. První je naprosto nechutný 
a trestuhodný vandalismus některých našich 
spoluobčanů ve vztahu k věcem, které obec 
buduje jak pro občany naší obce, ale také 
pro lidi z venku, kteří k nám jezdí. Tušíme, 
kteří to jsou, a i když jsou u toho přistiženi, 
tak se vám vysmějí, z trestů si nic nedělají 
a vesele ničí dál. A taktéž otravují svým 
chováním život normálních lidí v obci. Máme 
teď v řešení pár věcí, jak s tím účinněji 
bojovat, ale je to zdlouhavé a legislativně 
náročné. My musíme do detailu plnit vše 
dle zákona, hov… nemusí nic. Pardon, hezčí 
slovo neznám.

A druhá věc – řeší se už hodně dlouho 
lokalita Za Fišmanovým. Chybí dořešit 
odkanalizování a pár pozemků, aby byla 
lokalita celistvá a mohlo se začít stavět. 
Myslím, že si ani nedovedete představit, 
jak vypadají jednání s některými majiteli 
pozemků. Co dnes ujednáte, zítra neplatí, 
protože je to málo. A tak se to točí pořád 
dokola. Nakonec to dopadne tak, že bude 
obec nucena buď udělat ta nejdražší 
opatření nebo to prostě poslat k ledu a vše 
pozastavit.  A kdo to odskáče? Ti, co čekají 
na to, aby mohli postavit a bydlet u nás 
v Mutěnicích. 

Velikonoční svátky jsou i svátky naděje. 
Přejme si, že je naděje, že moje chmurné 
myšlenky vystřídají dobré zprávy.

Veselé Velikonoce Vám všem.

Petr Bíza
místostarosta obce

Místostarosta

Zprávy z radnice
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Usnesení zasedání č. VI. ZO Mutěnice
konané dne 4. 12. 2023 

ZO Mutěnice bere na vědomí

VI/2023Z/2 zápis ze zasedání finančního 
výboru ze dne 6.11.2023

VI/2023Z/3 zápis ze zasedání kontrolního 
výboru ze dne 5.10.2023

VI/2023Z/33  rozpočtové  pat ření  č . 
6/2023 schválené radou obce Mutěnice 
dne 25.9.2023 pod č.j.24/2023R/1789, 
rozpočtové opatření č. 7/2023 schválené 
radou obce Mutěnice dne 16.10.2023 pod 
č.j. 26/2023R/1805 a rozpočtové opatření 
č. 8/2023 schválené radou obce Mutěnice 
dne 13.11.2023 pod č.j. 28/2023R/1864

VI/2023Z/40 závěrečný účet DSO VITIS-
Čejkovice, Mutěnice, Velké Bílovice za 
rok 2022

VI/2023Z/41 závěrečný účet DSO Mutěnka za 
rok 2022

ZO Mutěnice schvaluje

VI/2023Z/1 program VI. zasedání ZO Mutěnice, 
návrhovou komisi, ověřovatele zápisu 
a zapisovatele

VI/2023Z/4 MPZ obce č. 19/2023 - prodej 
pozemků p.č. 353/9 a p.č. 353/10 v k.ú. 
Mutěnice a to pozemek p.č. 353/9 v k.ú. 
Mutěnice za cenu dle ZP ve výši 21 360,-Kč 
paní Denise Švehlové a p.č. 353/10 v k.ú. 
Mutěnice za cenu dle ZP ve výši 5460,-Kč 
manželům Vítkovým

VI/2023Z/5 obecně závaznou vyhlášku obce 
Mutěnice o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství

VI/2023Z/6 obecně závaznou vyhlášku obce 
Mutěnice o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství

VI/2023Z/7 obecně závaznou vyhlášku obce 
Mutěnice o místním poplatku ze psů

VI/2023Z/8 obecně závaznou vyhlášku obce 
Mutěnice o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství

VI/2023Z/11 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 1

VI/2023Z/12 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 2

VI/2023Z/13 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 3

VI/2023Z/14 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 5

VI/2023Z/15 do pořizované Změny č. 4 Územního 

plánu Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 

tohoto rozhodnutí pod poř. č. 10
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VI/2023Z/16 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 11.1

VI/2023Z/17 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 11.2

VI/2023Z/18 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 14

VI/2023Z/19 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 17

VI/2023Z/20 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 19

VI/2023Z/21 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 20

VI/2023Z/22 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 21

VI/2023Z/23 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 22

VI/2023Z/24 do pořizované Změny č. 4 Územního 

plánu Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 

tohoto rozhodnutí pod poř. č. 23

VI/2023Z/25 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 24

VI/2023Z/26 do pořizované Změny č. 
4 Územního plánu Mutěnice zařadit návrh 
uvedený v příloze tohoto rozhodnutí pod 
poř. č. 25

VI/2023Z/27 zařadit převedení územního 
plánu do jednotného digitálního standardu 
(návrh uvedený v příloze tohoto rozhodnutí 
pod poř. č. 26)

VI/2023Z/28 zařadit aktualizaci vymezení 
zastavěného území

VI/2023Z/29 zařadit případné další úpravy, 
vyskytnou-li se pro ně v průběhu pořizování 
změny objektivní důvody

VI/2023Z/31 rozpočet obce Mutěnice na 
rok 2024 na straně příjmů 78 817 000,-
Kč, na straně výdajů 130 794 000,-Kč 
a financování 51 977 000,-Kč

VI/2023Z/32 střednědobý výhled rozpočtu 
obce Mutěnice na roky 2025-2028

VI/2023Z/34 rozpočtové opatření č. 9/2023 - 
zvýšení příjmů o 6 394 700,-Kč, ponížení 
výdajů o 9 464 800,- Kč, a ponížení 
financování o 15 859 500,- Kč

VI/2023Z/35 mimořádný neinvestiční 
příspěvek pro DSO Mutěnka na rok 2024 ve 
výši 400 000,-Kč, splatnost 31.3.2024 na 
opravu povrchu cyklostezky

VI/2023Z/36 rozpočet sociálního fondu pro 
rok 2024
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VI/2023Z/37 Smlouvu o poskytnutí účelové 
dotace z rozpočtu obce Mutěnice mezi 
Obcí Mutěnice a Městem Hodonín na 
spolufinancování sociálních služeb 
poskytovaných ve správním obvodu obce 
s rozšířenou působností Hodonín v roce 
2024 ve výši 511 600,-Kč

VI/2023Z/38 Smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Mutěnice na rok 2024 mezi 
Obcí Mutěnice a ZENON, spol. s r.o. 
Mutěnice na pokrytí nákladů na energie 
v roce 2023 ve výši 280 000,-Kč

VI/2023Z/39 Smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Mutěnice mezi Obcí 
Mutěnice a FK Mutěnice na pokrytí nákladů 
spojených s činností v roce 2024 ve výši 
650 000,-Kč

VI/2023Z/42 Pravidla pro poskytování dotací 
z rozpočtu obce Mutěnice

VI/2023Z/43 předložené a upravené znění 
dodatku č .1 ke Smlouvě o budoucí směnné 
smlouvě ze dne 22.9.2020 uzavřené 
mezi obcí Mutěnice a panem Zdeňkem 
Lysým, bytem Veselá 1212, Mutěnice ve 
věci budoucí směny nemovitých věcí 
v lokalitě „Za Fišmanovým“, týkající se 
úpravy o budoucí zřízení věcného břemene 
- stezky a cesty na nemovitých věcech, 
které mají být v budoucnu převedeny na 
p. Lysého

ZO Mutěnice ukládá

VI/2023Z/44 starostovi vznést dotaz na 
poskytovatel dotace na akci „Rekonstrukce 
a snížení energetické náročnosti veřejného 
osvětlení v obci Mutěnice“ na možné 
důsledky absence schválení vítěze veřejné 
zakázky Radou obce

ZO Mutěnice rozhoduje

VI/2023Z/9 o pořízení Změny č. 4 Územního 
plánu Mutěnice, a to zkráceným 
postupem dle § 55a stavebního zákona

VI/2023Z/10 o obsahu Změny č. 4 Územního 
plánu Mutěnice

ZO Mutěnice jmenuje

VI/2023Z/30 ing. Jiřího Zálešáka určeným 
členem zastupitelstva pro pořízení 
Změny č. 4 Územního plánu Mutěnice

Výsledky projednávání, o kterých se 

nehlasovalo či nebyla přijata

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 4

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 6

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 7

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 8

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
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Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 9

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 12

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 13

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 15

Usnesení zasedání č. VII. ZO Mutěnice
konané dne 31. 1. 2024 

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 16

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje do 
pořizované Změny č. 4 Územního plánu 
Mutěnice zařadit návrh uvedený v příloze 
tohoto rozhodnutí pod poř. č. 18

ZO Mutěnice bere na vědomí

VII./2024Z/2 kontrolu úkolů z minulého 
zasedání Zastupitelstva obce Mutěnice

VII ./2024Z/3 rozpočtové opatření  č. 
10/2023 schválené radou obce Mutěnice 
dne 31.12.2023 pod č.j. 32/2023R/1906

VII./2024Z/16 informace pořizovatele 
k rozpracované Změně č. 3 územního 
plánu Mutěnice a výsledek prověření 
požadovaných dílčích změn zpracovatelem 
územního plánu, kdy záměr spol. ELVOREV 
s.r.o., IČ: 634 75 219, se sídlem Anenská 
405/7, 695 01 Hodonín na realizaci 
komerčního zařízení „Penzion****SPA“ byl 
vyhodnocen v lokalitě vinné búdy Mutěnice 
jako neakceptovatelný

ZO Mutěnice schvaluje

VII./2024Z/1 program VII. zasedání ZO 
Mutěnice, návrhovou komisi, ověřovatele 
zápisu a zapisovatele

VII./2024Z/4 rozpočtové opatření č. 1/2024 
- navýšení příjmů o 211 300,-Kč, výdajů 
o 6 413 800,- Kč a financování o 6 202 500,-
Kč

VII./2024Z/5 MPZ obce č. 2 - darování pozemku 
p.č. 61/12 v k.ú. Mutěnice do vlastnictví 
Jihomoravského kraje Brno, Žerotínovo 
nám. 449/3

VII./2024Z/6 MPZ 3/2024 - směnu pozemků 
p.č. 13789/4 v k.ú. Mutěnice (LV obec 
Mutěnice) za pozemky p.č. 7801, p.č. 7802, 
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p.č. 7803, p.č. 61/6 vše v k.ú. Mutěnice (LV 
ČR - Lesy ČR, s.p.) a doplatek pro Lesy ČR 
ve výši 2 957 760,-Kč

VII./2024Z/7 Kupní smlouvu mezi Obcí 
Mutěnice a Cijaz Group a.s., Pelcova 
765, Mutěnice a Vladislavem Jaroškem, 
Mutěnice - výkup pozemků p.č. 822/2 (LV 
Cijaz group) a p.č. 482/58, p.č. 482/59, 
p.č. 307/33, p.č. 307/50 (LV Vladislav 
Jarošek) v k.ú. Mutěnice (pozemky pod 
komunikacemi) za celkovou kupní cenu 
47500,-Kč a pověřuje starostu podpisem 
Kupní smlouvy

VII./2024Z/8 Kupní smlouvu mezi Obcí 
Mutěnice a CIJAZ GROUP a.s., Pelcova 765, 
Mutěnice – výkup pozemků p.č. 61/14, 
p.č. 1363/1, p.č. 2323/2, p.č. 2329/7, p.č. 
2330, p.č. 2331, p.č. 2332, p.č. 2389/5 vše 
v k.ú. Mutěnice (lokalita Zemeňák) za 
cenu 3 200 000,- Kč a pověřuje starostu 
podpisem Kupní smlouvy

VII./2024Z/9 Zřizovací listinu příspěvkové 
organizace obce Mutěnice - Název: 
Základní škola a Mateřská škola Mutěnice, 
okres Hodonín, Sídlo: Brněnská 777, 
696 11 Mutěnice IČO: 68688512 IZO: 
600115577

VII./2024Z/10 Vnitřní předpis č. 1/2024 - 
osobní a ochranné pracovní prostředky 
a ošatné neuvolněných členů ZO

VII./2024Z/11 Obecně závaznou vyhlášku obce 
Mutěnice o nočním klidu

VII./2024Z/12 finanční příspěvek na nákup 
osobního automobilu pro Charitní 
pečovatelskou službu Hodonínsko - 
Oblastní charitu Hodonín, Wilsonova 7, 
Hodonín IČ 44990260 ve výši 100000,- Kč

VII./2024Z/13 Smlouvu č. G1/2024 o poskytnutí 
účelové dotace z rozpočtu obce Mutěnice 
mezi Obcí Mutěnice a Oblastní charitou 
Hodonín, Wilsonova 7, Hodonín IČ 
44990260 v předloženém znění a pověřuje 
starostu podpisem smlouvy

VII./2024Z/14 mimořádný členský příspěvek 
na spolufinancování činnosti pro Místní 
akční skupinu Jižní Slovácko, z.s., Náměstí 
177/2, Lanžhot, IČ26667401 ve výši 
55000,-Kč

VII./2024Z/15 výši odměny pro neuvolněné 
členy zastupitelstva obce Mutěnice:

člen rady 9464,-Kč

předseda výboru, komise 4732,-Kč

člen výboru, komise 3930,-Kč

člen ZO 2366,-Kč

předseda výboru, komise, který není 

člen ZO 4732,-Kč

s platností od 1.2.2024

Výsledky projednávání, o kterých se 

nehlasovalo či nebyla přijata

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje Kupní 
smlouvu mezi Obcí Mutěnice a CIJAZ 
GROUP a.s., Pelcova 765, Mutěnice - 
výkup pozemku p.č. 6610 v k.ú. Mutěnice 
(u nádraží) za cenu 770 000,- Kč a pověřuje 
starostu podpisem Kupní smlouvy

Zastupitelstvo obce Mutěnice schvaluje 
Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí 
účelové dotace ze dne mezi Obcí Mutěnice 
a FK Mutěnice, z.s., Vinařská 1137, 
Mutěnice, IČ 48846180
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Zimní kluziště úspěšně odstartovalo svou první sezónu

V lednu letošního roku jsme poprvé po 
mnoha týdnech příprav spustili provoz 
zimního  kluziště. Letos bylo kluziště 
otevřeno ve zkušebním provozu, kterým jsme 
získali prvotní zkušenosti s problematikou 
provozu ledové plochy. Sledovali jsme 
a řešili případné nedostatky, problematiku 
změn počasí a s tím související otázky 
chlazení povrchu. V okolí jsou podobná 
kluziště, ale jelikož každý používá trochu 
jinou technologii, tak nebylo úplně možné 
to „obkoukat“. Ledovou plochu a kvalitu 
ledu ovlivňuje spousta vnějších i vnitřních 
faktorů. Největší vliv na roztávání povrchu 
má nejen okolní teplota a sluneční záření, 
ale i to, zda fouká vítr. Dále ovlivňují tání 
i materiály okolních povrchů a hlavně i jejich 
barevný odstín. Bruslení bylo tuto sezónu 
pro veřejnost zcela zdarma, hrazené byly 
pouze soukromé nájmy a bruslení škol 

z okolí. S ohledem na provozní náklady však 
není možné kluziště provozovat zcela bez 
poplatků, proto do další sezóny zvažujeme 
i veřejné bruslení za drobnou úplatu. Na 
oplátku budeme moci zbudovat příjemnější 
zázemí, kde budou plnohodnotné toalety, 
prostory pro uskladnění prvků kluziště, 
prostory pro správce či pokladnu.

Mnohokrát děkujeme všem návštěvníkům, 
a také všem, kteří se podíleli na první zimní 
sezóně našeho kluziště. Opět se na vás 
těšíme příští zimu!

Bc. Jan Prokeš
Petr Holešínský
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Úcta ke stáří

Ošetřováním starých a někdy i dožívajících, 
či dokonce mrtvých a suchých stromů se 
snažíme přispět k tomu, aby se zvýšila 
jejich bezpečnost a estetická působivost. 
Nebezpečí je však nutné eliminovat včasným 
rozpoznáním problému a preventivním 
opatřením. Společně s tím, jak strom stárne 
a chátrá, se často snižuje jeho stabilita, 
zejména odolnost vůči vývratu z kořenů, 
zlomu kmene či mohutných kosterních větví 
v koruně. Ekologický význam starého stromu 
sice často roste, ale současně se daný strom 
stává i nebezpečnějším. Naší snahou je 
udržet strom jako spolehlivého partnera 
pro člověka nejen v době jeho mládí, ale 

i v období jeho dožívání či úplného konce.
Staré stromy mají své defekty: praskliny 

ve větvích, otvory po ulomených větvích, 
dutiny, které se často stávají domovem 
pro další živočichy - brouky, ptáky a savci 
konče. Je hezké tyto tvory ve stromě potkat, 
mnozí jsou na pohled roztomilí a při pohledu 
na ně nijak nevadí, že „jejich“ strom je 
starý a nemocný, pro ně je stále užitečný 
a domovem.

I pouhé torzo kmenu může být důležité 
a má svůj význam, jako je tomu u jedné lípy 
před bývalou starou školou. Ač se to nezdá, 
tak bojuje o svoji existenci – jedna poslední 
větev je stále plná života. Při pátrání ve 
starých fotkách je patrna její přítomnost už 
v předminulém století, kdy se nacházela na 
břehu dnes již zatrubněného potoka. Jistě 
pamatuje dětské hry našich stařečků.

Ani starý a mnohdy po desetiletí pomalu 
odumírající strom není zdaleka neužitečný. 
Ekologický význam stromu během jeho 
života roste, a to z mnoha úhlů pohledu. 
Nejedná se jen o tvorbu kyslíku, zvyšování 
vlhkosti, podílu na snižování prachu 
v ovzduší či tlumení hluku. Otevírá se tu 
prostor pro různé organismy. V přeneseném 
slova smyslu může být starý strom někdy 
doslova jakýmsi panelákem pro různé 
živočichy nebo se stává podhoubím pro 
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růst tolik oblíbených a jedlých hub, např. 
vynikajícího sírovce nebo václavky.

Opačným případem je výskyt lesklokorky 
lesklé, která stála za loňskou „havárií“ lípy 
na křižovatce u restaurace Mutěnka, a byla 
také bohužel důvodem pro pokácení lípy 
u křížku v Medlově (ul.Veselá) a v aleji na 
ul.Vinařská.

Jiný příběh je u další lípy na ul. Vinařské. 
V červnu loňského roku vzešel od občanů 
požadavek na její pokácení. Při kontrole 
na místě bylo opravdu zjištěno, že její stav 
není optimální, byla zjištěna dutina v kmeni, 
některé kosterní větve byly zcela suché, 
naštěstí dřevokazné houby nepřítomny. 
Nejjednodušším řešením by bylo pokácení, 

ale bylo př ikročeno k preventivním 
opatřením. Došlo k radikálnímu snížení 
koruny minimálně o třetinu výšky, dále byli 
značně zkráceny kosterní větve, některé 
byli odstraněny úplně. To má za následek 
snížení jejího těžiště, náporové plochy 
pro vítr a celkově se odlehčilo namáhání 
částečně dutého kmene. Vitalita stromu je 
i po zásahu dobrá, tudíž lze předpokládat, 
že takto razantní zásah vydrží a bude možné 
se v jejím stínu procházet i nadále.

Martin Králík
komise zem. a ŽP
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Odpadové hospodářství
Hlavním střediskem s nakládáním 

s odpady je areál skládky TKO v Hraničkách, 
kde se mohou občané zbavit veškerého 
odpadu nebo i použitého elektrozařízení, 
které ještě odpadem není. Jedinou změnou 
je, že od 1. března došlo k drobné úpravě 
otevírací doby v areálu skládky, kdy je 
v sobotu otevřeno pouze od 8.00 do 12.00. 
Věřím, že je to pořád dostatečná doba 
a nezhorší to využívaní našich služeb pro 
občany Mutěnic v areálu skládky. 

Př ipomínáme občanům, že pokud 
př ivezou odpad do areálu skládk y 
nevytříděný a musí se uložit na skládku, 
účtujeme poplatky schválené valnou 
hromadou společnosti. Je zde jednoduché 
pravidlo, třídím = neplatím, netřídím 
= platím! Tedy pozor, ne každý odpad 
odevzdaný v areálu skládky je zdarma! 
Dále upozorňujeme, že již není možno 
ukládat stavební odpad (cihly, beton 
a další ) mimo areál skládky, kde dříve 
probíhalo drcení sutí. Občané se tímto 
jednáním dopouštějí  nedovoleného 
odkládání odpadu a mohou být za to 
postihováni dle zákona odpadech. Nový 
kamerový systém nám bude nápomocný 
v odhalování hříšníků. Pokud se chtějí 
občané na cokoliv zeptat , rádi vám 
poradíme osobně v naší kanceláři. 

Skládka
Dobrá věc se podařila! V srpnu loňského 

roku skončily práce na rozšíření skládky 
TKO v Hraničkách a od září na nové etapě 
už ukládáme odpad! Konkrétně se jedná 
o III. etapu skládky s kapacitou 138 162 m3. 
Dlouhá cesta lemovaná spoustou překážek 
se v yplatila. Výše uvedená kapacita 
zajistí fungování skládky a možnost 
ukládání odpadů na ní minimálně do 

konce r. 2030. Některá opatření, jako 
třeba péče o náhradní lokalitu pro transfer 
chráněných květin v Genžích, musíme 
ale dodržet i během samotného provozu 
skládky.

Překladiště
V r. 2023 znovu většina zbytkového 

komunální ho odpadu neskončila ve 
skládce, ale byla energeticky využita ve 
spalovně SAKO v Brně, kam vozíme odpad 
přijatý na překladiště.  Z důvodu delších 
odstávek a jiných omezení, jsme odvezli 
do spalovny k energetickému využití méně 
tun, než v předchozím rekordním roce, 
ale 8.541 tun směsného komunálního 
odpadu je pořád velmi slušné číslo. 
Díky vývozu do spalovny se chováme 
ekologicky a prodlužujeme si životnost 
skládky, která bohužel i přes rozšíření není 
nafukovací. V neposlední řadě se chováme 
i ekonomicky, jelikož se nám díky růstu 
cen opět zvýšila i ziskovost projektu. A jak 
se říká, o peníze jde vždy až v první řadě.

Kompostárna a bioodpady 
V obci jsou znovu od konce února (díky 

počasí trochu dříve) rozmístěny kontejnery 
na bioodpad, kter ý si svážíme naší 
vlastní technikou. Opět připomínáme, že 
bioodpad musí být ale pouze rostlinného 
původu (listí, větve, tráva, mláto apod.). 
Živočišné zbytky skutečně do kontejneru 
nepatří!!! Pokud máte zájem o kompost, 
obraťte se na naše pracovníky na skládce 
buď telefonicky na č. 602 101 245 nebo 
emailem: skladka@mutenice.cz. 

Sběrný dvůr a tříděné odpady
Na sběrném dvoře končí zejména tříděné 

odpady a použitá elektrozařízení. Mimo 
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sběrný dvůr je možné tříděný odpad (papír, 
barevné a bílé sklo, plasty a kovové obaly, 
jedlé oleje) odevzdat i do kontejnerů 
k tomu určených, které jsou rozestavěny po 
celé obci. Celkové množství vytříděného 
odpadu je uvedeno v tabulce. Z té je 
vidět, že celkové množství se tentokrát 
meziročně mírně zvýšilo. V roce 2023 jsme 
vytřídili celkem 272,80 tun. Oproti r. 
2022 (264,59 tun) se tak jedná o nárůst 
o 8,21 tun. Vyjma kompozitních obalů 
je nárůst vytříděného množství u všech 
komodit. Naopak, a to je potěšitelné, nám 
stále klesá množství komunálního odpadu, 
který končí na skládce nebo ve spalovně. 

Loňské množství 781,47 je nejnižší od 
r. 2006, kdy si tuto statistiku vedeme. 
Občané Mutěnic se zřejmě správně drží 
hesla, že ještě lepší, než odpad vytřídit, 
je odpad vůbec neprodukovat! Pokud ale 
odpad vytřídíme, obec Mutěnice stejně 
jako další obce si sáhne i na zajímavé 
f inanční odměny. Z EKO-KOMU jsme 
v r. 2023 získali 739.373,- Kč, dalších 
více než 30.000,- Kč přinesl zpětný odběr 
elektrozařízení (kolektivní systémy Asekol 
a Ecobat) . I z těchto čísel je zřejmé, že 
třídění má určitě smysl!

V množst ví v y tř íděného odpadu je 
započten i pytlový sběr, který je vždy 

* 293,47 t uloženo na skládce, 488 t na překladišti (energeticky využito ve spalovně)
** sklo celkem

vše 
v tunách

Plast Papír Kompozit.
obaly

Sklo
bílé

Sklo
barevné

TKO

2006 21,33 32,49 1,82 2,477 27,67 939,55

2009 33,07 50,65 1,91 5,714 33,21 929,63

2012 27,28 61,97 2,53 7,462 34,43 944,01

2016 35,46 74,65 2,85 8,40 41,08 861,60

2019 44,34 114,79 2,87 16,01 67,78 798,40

2020 51,20 110,17 2,72 82,90** 817,35

2021 55,04 113,81 0,58 104,94** 833,64*

2022 48,98 105,12 2,09 108,40** 800,26*

2023 49,61 108,90 1,88 33,05 79,36 781,47*

Přehled odpadů ve vybraných letech 2006 – 2023
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první středu v měsíci na dolním konci 
a druhou středu na horním konci! Dále 
prosím sešlápněte PET láhve a následně je 
uzavřete. Snažte se také prosím plnit pytle 
co nejvíce. Pokud je poloprázdný, nemá 
cenu jej předávat. Děkujeme!

Zpětný odběr elektrozařízení 
P o u ž i t á  e l e k t r o z a ř í ze n í  m ů ž e t e 

odevzdávat na sběrném dvoře nebo jej 
můžete ukládat i do červeného kontejneru, 
který je v současnosti umístěn na „staré“ 
tržnici. Dále můžeme odevzdat i použité 
baterie a monočlánky, a to v několika 
obchodech v Mutěnicích nebo třeba na 
obecním úřadě (dole v podatelně). V níže 
uvedeném přehledu vidíte množst ví 
elektr ických př ístrojů, které občané 
odevzdali jenom na sběrném dvoře. 
Odevzdané množství se drží na podobné 
úrovni jako v minulých letech, k žádným 
větším výkyvům nedochází.

Přehled použit ých elektrozař ízení 
odevzdaných v r. 2023 na sběrném dvoře:

• 139 ks televizorů a monitorů  
• 126 ks lednic 
• 143 ks velkých spotřebičů 

(pračky, myčky atd.) 
• 64 ks malých spotřebičů

(mikrovlnky)
• 160 kg baterií 
• 5 ks klecové kontejnery

s elektrospotřebiči

Zpětný odběr pneumatik
Již delší dobu velmi dobře funguje zpětný 

odběr pneumatik, který je stejně jako 
ostatní komodity zcela zdarma. Přednostně 
můžete pneu odevzdat v pneuservisech 
(u nás v Mutěnicích např. autoservis p. 
Macíka v areálu statku nebo autoservis p. 
Nedvídka v areálu fotbalového stadionu), 
které mají povinnost tyto pneu odebrat. 
Určitě vám ale vyjdeme vstříc tak, jak jste 
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tom byli doposud zvyklí, i na sběrném 
dvoře. 

ČOV a kanalizace
Rada obce Mutěnice jako jediný 

společník v působnosti valné hromady 
společnosti Skládka Hraničky, spol. s r.o. 
na svém jednání 12. 12. 2023 schválila 
na základě předložené kalkulace cenu 
za stočné pro rok 2024 ve výši 35,20 bez 
DPH. Cena se tedy oproti r. 2023 nezvýšila, 
protože došlo k úspoře spotřebované 
elektřiny i poklesu její ceny. Jediné mírné 
zvýšení ceny pro občany a neplátce DPH je 
z důvodu zvýšení sazby DPH z 10 na 12%.

Opět bych chtěl touto cestou poděkovat 
občanům Mutěnic i f irmám za v drtivé 
většině zodpovědný a vstřícný přístup při 
zapisování vodoměrů, fakturaci a také 
při uzavírání nových smluv, které jsme 
v loňském roce úspěšně dokončili. 

Další novinky ve společnosti 
Skládka Hraničky

Rok 2023 byl pro naši společnost 
ekonomicky velmi vydařený. Ceny energií 
a pohonných hmot se stabilizovaly 
stejně jako množství přijatého odpadu 
na skládku, které v podstatě kopírovalo 
předchozí rok 2022. Jelikož ale došlo 
k dalšímu nárůstu cen za likvidované 
odpady, zvýšily se celkové tržby a také 
celkový zisk společnosti. V roce 2023 jsme 
tak dosáhli celkových t r žeb ve výši 
50.723 tis. Kč a poprvé jsme tak překročili 
hranicí 50 milionů Kč. Hrubý zisk před 
zdaněním je více než 3.000 t is. Kč. 
Podobné výsledky očekáváme i v letošním 
roce. Výhled do budoucna je tedy pro naši 
společnost optimistický.

Největší investicí v r. 2023 bylo pořízení 
nového repasovaného kompak tor u 

Bomag v hodnotě 6.102 tis. Kč. Původní 
z r. 2006 jsme za zůstatkovou hodnotu 
1.000 tis. Kč naopak prodali. Další velkou 
investicí bylo zavedení kamerového 
systému na skládce, čímže jsme ušetřili 
mzdové prostředky na strážné. Na ČOV 
jsme provedli v ýměnu provzdušnění 
osvědčenou f irmou MIVALT s.r.o. Díky 
tomu došlo k úspoře elektrické energie ve 
výši cca 30%. Jelikož se elektrická energie 
podílí na nákladech střediska ČOV asi 
z jedné čtvrtiny, jedná se o výraznou úsporu 
finančních prostředků. Spolu s poklesem 
cen elektřiny je to tak hlavní důvod, proč 
nedošlo pro rok 2024 k navýšení ceny 
stočného. A to je určitě velmi dobrá zpráva 
pro všechny subjekty napojené do místní 
kanalizace, tedy občany i místní firmy.

I v letošním roce budeme svážet réví, 
tudíž prosíme vinaře, aby réví nepálili, 
jelikož jim je opět odvezeme. Letošní 
zima byla velmi mírná, takže jsme naši 
zimní techniku příliš neprověřili, i když 
jsme pochopitelně museli být připraveni. 
Občanům nabízíme kompost (certifikované 
hnojivo) i stavební recyklát, kter ý je 
vhodný pro různé stavby nebo opravy 
chodníků či vjezdů do domů. Informace 
najdete na  skládce u našich pracovníků.

Přejeme všem občanům radostné 
a požehnané Velikonoce. A krásné jarní 
a posléze letní počasí. Ať nám všem naleje 
více optimismu do žil.

Petr Blaha, jednatel
Skládka Hraničky, spol. s r.o.
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Rok
Mutěnice
včetně DPH (bez DPH)

VaK Hodonín
včetně DPH (bez DPH) Rozdíl

2008 21,33 32,49 + 0,28 Kč

2013 33,07 50,65 + 4,67 Kč

2018 27,28 61,97 + 9,40 Kč

2021 35,46 74,65 + 9,21 Kč

2022 44,34 114,79 + 9,44 Kč

2023 51,20 110,17 + 19,67 Kč

2024 55,04 113,81 + 20,07 Kč

Srovnání ceny za stočné ve vybraných letech 
v Mutěnicích a ve spol. VaK Hodonín, a.s:

* sazba DPH 10%
** sazba DPH 12%
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KNIHOVNA

Čtenář roku 2022
Ve středu 24.1. proběhlo slavnostní 

předání cen nejlepším čtenářům roku 
2023 . V ýhr y předala paní Magda 
Švejcarová z hodonínské knihovny 
a starosta obce ing. J i ř í  Zálešák. 
Př í jemné odpoledne zpestř ily děti 
z místní CM Fanynka. Jako každý rok 
výherci obdrželi dárkové poukazy na 
nákup knih do knihkupectví Zdenka 
Dvořáková v Hodoníně, a taktéž byl 
výhercům odpuštěn registrační poplatek 
na rok 2024.
Výherci dospělí:
Marie Holešinská 
Blažena Lekavá
Františka Sládková

Výherci děti:
Kateřina Bohůnová 
Karel Bohůn
Valentýna Jurenová

Z kapacitních důvodů se akce zúčastnilo 
14 návštěvníků.

Projek t  na podporu č tenářské 
gramotnosti

Na začátku školního roku jsem po 
domluvě s učitelkami pr vních tř íd 
zařadila letošní prvňáčky do celostátního 
projektu UŽ JSEM ČTENÁŘ, KNÍŽKA PRO 
PRVŇÁČKA. Tento projekt vyhlašuje 
každoročně Sdružení knihovnických 
a informačních pracovníků ČR. Cílem 
projektu je dostat děti do knihoven 
a  vš t ípi t  j im zák ladní  č tenář ské 
dovednosti. Na první schůzce, která se 
uskutečnila ve čtvrtek 15. února, jsme si 
společně prošli knihovnu a představili 
všechna její oddělení. Ukázala jsem 
dětem čtenářský průkaz, vysvětlila 
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systém půjčování a dělení knih, a poté si 
děti zkusily samy zařadit knihu dle jejího 
označení na hřbetu.

Přečet l i  jsme si  spolu pohádku 
z knížky spisovatelky Ivony Březinové 
Teta to plete. Popletená pohádka 
o Čer vené Karkulce, která potkala 
v lese jelena se zlatými parohy, děti 
velmi pobavila a rozesmála. Na závěr 
dostaly k vymalování obrázky z této 
pohádky a drobnou sladkost za svoji píli 
a šikovnost. 

Kvůli kapacitě knihovny proběhla akce 
nadvakrát, celkem se zúčastnilo 32 dětí 
a 4 paní učitelky.

Návštěva přípravné třídy z naší ZŠ

Ve středu 6. 3. přišly do knihovny děti, 
které mají odklad školní docházky a příští 

rok  nastoupí do 1. třídy. Povídali jsme si 
spolu o jaru. Co se děje v tomto období 
v přírodě, na zahrádce i u zví řátek, 
jaký svátek slavíme a o tradicích, které 
se k Velikonocím pojí. Pustili jsme si 
pohádku Jak Pat a Mat zdobili velikonoční 
vejce a Jak štěňátko ochutnalo med 
a doplatilo na svoje mlsání. Z knížky 
Příhody kocourka Filemona jsme si 
přečetli pohádku o jarním úklidu, děti 
správně přiřadily  obrázky mláďat ke 
zvířatům a poznaly jarní kytičky. Přišlo 
celkem 11 dětí s paní učitelkou Kůřilovou. 

Renata Nováková
knihovnice
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Názory našich zastupitelů

Co je to MEK a proč jej zpracovávat?

Vážení spoluobčané,
v posledních letech zasáhlo Českou 

r epubl iku  i  ce lou Ev r opu ně kol ik 
energetických krizí. Asi každý z nás musel 
nějakým způsobem řešit zvýšení cen 
elektřiny nebo plynu. Tyto nepříjemnosti se 
nevyhnuly ani naší obci.

Pokud se řekne úspora energie nebo 
energetická soběstačnost, většině lidí se 
vybaví solární panely na střechách budov, 
které vyrábějí vlastní energii. Nicméně 
je tato problematika mnohem širší. Jsem 
toho názoru, že než bezmyšlenkovitě 
umisťovat na střechy obecních budov solární 
panely, mělo by se podrobně zjistit, kde má 
smysl řešit úsporu energie fotovoltaickou 
elektrárnou a kde je možné větší úsporu 
zajistit jiným způsobem. Někde bude 
výhodnější zateplit plášť budovy, vyměnit 
stávající plynové kotle nebo okna. Může 
se ale také jednat o výměnu osvětlení za 
úspornější světla, nové radiátory v budově 
nebo efektivnější způsob větrání a výměny 
vzduchu.

A právě tuto problematiku řeší Místní 
energetická koncepce (MEK). Jedná se 
o rozsáhlý dokument zpracovaný odbornou 
firmou, která během letošního roku bude 
v naší obci zpracovávat analýzu spotřeby 
a zdrojů energie. Na základě těchto 
zjištění vypracuje návrhy opatření, které 
mají řešit právě úsporu energie. Z těchto 
návrhů nakonec zpracuje energetický 
akční plán. Tímto akčním plánem bychom 
se měli řídit, pokud chceme mít obec co 
nejvíce energeticky soběstačnou. Zároveň 
k jednotlivým navrhovaným opatřením 
budou doplněny přibližné investiční náklady 
i s dobou návratnosti.

Pochopitelně jsou všechna opatření pouze 
návrhem a bude na vedení obce, které z nich 
se rozhodne realizovat a kdy.

Na zpracování MEK obdržela obec 95% 
dotaci z Národního plánu obnovy.

Závěrem bych Vám všem rád popřál pěkné 
jarní dny a klidné prožití velikonočních 
svátků.

Radim Lamáček, DiS.
zastupitel obce
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Nabrali jsme správný směr?

Na jednání zastupitelstva obce dne 
4. 12. 2023 jsem upozornil na to, že 
neproběhlo správně výběrové řízení na 
dodavatele zakázky malého rozsahu 
„Rekonstrukce a snížení energetické 
náročnosti veřejného osvětlení v obci 
Mutěnice“, kdy rada obce nerozhodla 
o vítězi, ale vzala pouze na vědomí 
protokol o otevírání obálek, a přesto 
byla s dodavatelem podepsána smlouva 
o dílo.  

Na tuto akci minulé vedení obce 
sehnalo dotaci kolem 1 mil. Kč. Na 
dotaci je také navázána udržitelnost 
projektu v délce pěti let, v jejichž 
průběhu může být poskytovatelem 
dotace kontrolováno splnění podmínek 
dotace. Vzhledem k tomu existuje riziko, 
že v případě zjištění chybných kroků 
může dojít k povinnosti dotaci v nějaké, 
i třeba plné výši vrátit! Proto dostal 
starosta od zastupitelů úkol vznést 
dotaz na poskytovatele dotace: měl 
zjistit, zda by chybný postup rady mohl 
do budoucna způsobit problém. A tímto 
případnému problému předejít.  

Při kontrole úkolů na dalším jednání 
zastupitelstva dne 31. 1. 2024 jsme 
se dověděli, že místo splnění úkolu se 
rada rozhodla pro jiné řešení: společně 
schválili jakýsi dodatek k původnímu 
usnesení (kterým byly pouze vzaty na 
vědomí výsledky výběrového řízení ) 
– dokument, ve kterém prohlásili, že 
hlasovali o něčem jiném, než bylo poté 
v usnesení rady zaznamenáno. Zajímavé. 
Co na tom, že je to vymyšlené, že? 
A jako třešničku na dortu tam doplnili 
konstatování, že „došlo k chybnému 
uvedení tohoto usnesení do systému 
UZOB, které se následně propsalo i do 

předmětného zápisu“ a následně, že 
„Toto usnesení B bylo opomenuto zadat 
do předmětného systému, respektive 
bylo opomenuto upravit usnesení 
A v tomto systému dle skutečnosti“. 

To znamená, že své pochybení „hodili“ 
na „řadového“ pracovníka úřadu, který 
usnesení do systému zadával a že 
v případě krácení dotace půjde vina na 
„řadového“ zaměstnance. Papír snese 
všechno. Ale my také?

Na jednání  zastupitels t va by lo 
toto všechno místostarostou obce 
potvrzeno s tím, že: „Nechtěli nic na 
nikoho hodit.“ Usnesení existuje, je 
zaznamenáno v systému, a už ho nikdo 
nikdy nevymaže. Nakonec jsme se ještě 
dověděli, že za to vlastně může minulé 
vedení obce, protože radě nepřipravilo 
podklady.

Aby bylo jasno: za jednání rady, 
projednávané podklady a v ýstupy 
z jednání rady nenese odpovědnost 
nikdo jiný než současné vedení obce! 
Minulé vedení obce ani neví, co se bude 
na jednání rady projednávat! 

Je velmi laciné házet vinu na druhé. 
Ano, je to snadné a pohodlné. 

Chceme, aby toto byl směr, kterým se 
bude naše obec ubírat?

Milan Mráz
zastupitel obce
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Historie

Před 100 lety navštívili Mutěnice prezident T.G. Masaryk 
a Alice Garrigue Masaryková – první dáma republiky 

Alice Garrigue Masaryková se rodině TGM 
narodila ve Vídni 3. května 1879. Otec si 
prosadil jméno Alice podle hrdinky knihy 
„Mučedníci z Tilbury“, kterou tehdy četl ještě 
jako student německého gymnázia. Masaryk 
o tom říkal: „Ti mučedníci, to byli katolíci 
utracení za anglické reformace. Knihu  jsem 
četl, jako i jiné katolické už v Čejkovicích 
a jméno Alice měla hrdinka oné knihy“…

Alice G. Masaryková byla předurčena 
stát se první dámou republiky, protože 
při zvolení TGM prezidentem byla jeho 
manželka Charlotta již skoro rok pacientkou 
veleslavínského sanatoria. (Duševní 
nestabilita a slabé srdce ukončily její život 
v roce 1923). Alice v té době měla 44 let.

Osobní život nadané Elis, jak jí doma 
nazývali, odpovídal dobovým nárokům na 
vzdělání v rodině intelektuála. Už jako dívka 
hrála na klavír, nádherně zpívala, mnoho 
četla a také cvičila. V Praze vystudovala 
dívčí gymnázium provozované spolkem 
Minerva. Představa, že bude lékařkou, ji 
přivedla na pražskou lékařskou fakultu. 
Byla jedinou ženou v tehdy početném 
studentském kolektivu. Po roce z fakulty 
odešla a vystudovala fakultu filozofickou. 
Jako jedna z prvních žen tam získala také 
doktorát. Vzdělání si poté doplnila stáží 
v Chicagu, kde získala mnoho přátel. Dost 
jich bylo z řad českých a slovenských 
přistěhovalců. Vzdělaná a kultivovaná se 
dále živila jako středoškolská profesorka na 
dívčích gymnáziích v Českých Budějovicích 

a v Praze Holešovicích. V době 1. světové 
války ležela péče o stárnoucí matku jenom 
na ní. Otec a sestra Olga byli v exilu, 
bratr Herbert zemřel na tyfus a bratr Jan 
musel narukovat. Nakonec byla zatčena 
a uvězněna ve Vídni, odkud ji zachránili 
především američtí krajané. 

Vedle mnoha dalších funkcí se odpovědná 
Alice vžila především však do role první 
dámy, a také opory svého stárnoucího otce. 
(Shodou okolností se právě v této  době 
otec – vdovec- zamiloval do spisovatelky 
a političky Oldry Sedlmayerové, pohledné 
emancipované rodačky z Kuřimi, ovšem 
o šestatř icet let mladší. Pur itánsky 
vychovaná a nikdy neprovdaná Alice tento 
vztah nakonec rázně ukončila. Byla totiž 
přesvědčena, že k osobnosti představitele 
státu takový nerovný vztah nepatří. Sama 
obdivovala jen slovinského architekta Josipa 
Plečnika, kterému prezident svěřil některé 
úpravy Pražského hradu).

Role první dámy Alici vytěžovala plně. 
Byla poslankyní Národního shromáždění za 
Slovensko, předsedkyní Československého 
červeného kříže, který vlastně založila. 
Především řídila otcův pracovní program. 
Organizovala slavnosti a recepce na 
Hradě či v Lánech, atd. Dokonce Čapkovi 
„recenzovala“ texty v knize „Hovory s TGM“ 
tak, aby v nich nebylo – podle jejího mínění 
- něco problematického, co by neprospívalo 
ideálnímu profilu státníka v očích veřejnosti.
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A doprovázela otce při návštěvách zahraničí 
i tuzemska. Letos tomu bude 100 let, kdy 18. 
června roku 1924 TGM navštívil Mutěnice. 
Doprovázela ho tehdy i první dáma republiky 
jeho dcera PhDr. Alice G. Masaryková.

V článku Pan prezident republik y 
Československé v Mutěnicích 18. června 1924, 
ve zpravodaji Naše Mutěnice z roku 1994, 
v letním čísle je o tom přetisk doslovného 
zápisu kronikáře, řídícího učitele Františka 
Vaculoviče. Na straně 4. a 5. i s reprodukcí 
fota Františka Dopity, bankovního úředníka 
Živnostenské banky z Hodonína.

Jen výtah z článku: „U dvora postavena 
nákladem obce mohutná slavobrána, na níž 
vlála státní vlajka. U brány se shromáždily 
po obou stranách státní silnice školní děti 
a občanstvo v krojích svých. V 10.45 přijel pan 
prezident s doprovodem k bráně. Banderium 
22 našich šohajů po obou stranách jeho 

automobilu. Nad městečkem zahřměly tři 
rány z hmoždířů, zvony kostelní vyzváněly, 
hudba hrála pochod a pak obě národní 
hymny. Starosta obce Brablc František 
přivítal TGM takto: Pane prezidente, když 
Vám před čtyřmi lety odevzdala deputace 
v Praze diplom čestného občanství naší obce, 
pozvali Vás k nám. Slíbil jste jim to a dnes 
přicházíte do našeho městečka…. Jménem 
všech občanů vítám Vás k nám a prosím, 
abyste nás vždy v dobrém vzpomínal…

Pozdrav školy: Balaštík Josef, žák VI. 
třídy, také Brablcová  Julie, ta s obrázkem 
chaloupky (drábovny)… Žákyně V. třídy 
Kratochvílová Marie podala dceři pana 
prezidenta Dr. Alici Masarykové kytici se 
slovy: „Prosím, abyste i Vy přijala od nás 
tuto kytici jako dárek z lásky“… Pan prezident 
se na památku podepsal do školní kroniky. 
Poté odjížděl se svým doprovodem do 

Mutěnice 18. června 1924. Tomáš Garrigue masaryk, za ním jeho dcera Alice.
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Hodonína, svého rodného města. Navštívil 
také své příbuzné ve slovenských Kopčanech. 
Večer o 7. hodině se vracel přes Mutěnice 
do Židlochovic. U slavobrány sešlo se 
zase mnoho občanstva, aby p. prezidenta 
ještě znovu uviděli“. Tolik doslovný výpis 
některých vět z obecní kroniky.

Alice prožila druhou světovou válku v USA. 
Měla tam však už velké problémy se zdravím 
a s rychle slábnoucím zrakem. Po osvobození 
se vrátila do vlasti pracovat v sociální oblasti, 
Červeném kříži, atd. Definitivně opustila 
republiku po tragické smrti bratra Jana v roce 
1948.

V roce 1952 jí u nás nová garnitura 
zabavila vešker ý majetek. („Masar yk“ 
se stal tabu). Vrátila se do Chicaga, kde 
zemřela 29. listopadu 1966. Její popel byl 
uložen v chicagském Masarykově mauzoleu 
blízko bronzového reliéfu otce. Tužbou 
Alice bylo však odpočívat v půdě svobodné 
ČSR, po boku svých rodičů a bratra Jana. 
Po 28 letech v září 1994 bylo toto její přání 
konečně splněno. Urna s jejím popelem byla 
převezena do společného hrobu Masaryků 
do Lán.

Ing. Jaroslav Mihola

Školství

Do Brna za poučením i zábavou

24. října 1942
To není datum v ýletu deváťáků do 

brněnské metropole, ale název zvláštního 
divadelního představení v Divadle Radost, 
které jsme právě s deváťáky v Brně 

dne 6. 12. navštívili.
24. ří jna 1942 byla v koncentračním 

táboře Mauthausen popravena většina 
civilistů, kteří pomáhali československým 
parašutistům s přípravou atentátu na 
říšského protektora Reinharda Heydricha. 
Toto představení chtělo uctít jejich památku 
a připomenout jejich neobyčejné hrdinství 
i tento velký čin. Představení mělo podobu 
scénického čtení, které diváky sugestivním 
způsobem seznamovalo s okolnostmi a   
hlavními postavami spojenými s atentátem 
na obávaného zastupujícího říšského 
protektora. A nebyli to jen Jan Kubiš a Jozef 
Gabčík, ale spousta méně známých či 

úplně neznámých hrdinů, kteří položili 
svůj život za naši svobodnou budoucnost. 
A to si naši deváťáci měli uvědomit, že 
jejich dnešní téměř bezstarostný život není 
samozřejmostí. 

Pro odlehčení středečního dopoledne 
jsme se vydali nasát předvánoční atmosféru 
př i procházce výjimečně zasněženým 
městem. Prošli jsme kolem kostela sv. 
Jakuba, prohlédli si brněnskou Starou 
radnici, samozřejmě brněnského draka 
i kolo a dorazili na Zelný trh. Tam nás na 
chvíli zlákaly stánky s vánočními suvenýry 
a lákavým občerstvením. A potom už jen 
krátká procházka přes náměstí Svobody 
a cesta domů. 

Nebyl to výlet úplně zábavný, doufejme, 
že pro zúčastněné trochu poučný.

Mgr. Pavlína Lacinová
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Šesťáci nejen na Špilberku
Ve čtvrtek 21. 12. 2023 třídu 6. A zlákala 

procházka vánočním Brnem. A ne jen tak 
ledajaká. Do Brna jsme vyrazili vlakem 
z Hodonína, z brněnského vlakového 
nádraží jsme se pak vydali na Petrov, odkud 
jsme pozorovali centrum města a mohli 
jsme si zblízka prohlédnout i Katedrálu 
svatého Petra a Pavla a porovnat ji s ražbou 
na desetikorunové minci. 

Dále se žáci seznamovali s jednou 
z nejznámějších pověstí města Brna, 
tou o brněnském drakovi. Žáci dostali 
vytištěnou mapu, podle které měli dojít 
ke Staré radnici, ta se nachází nedaleko 
Zelného trhu. Úkol hravě zvládli, v podchodu 
Staré radnice si prohlédli zavěšeného 
brněnského draka (krokodýla) chrlícího 
oheň. Další zastávku jsme si udělali 
na vánočních trzích, které nás lákaly 
nejrůznějšími výrobky i sladkými a slanými 
dobrotami.
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Procházku jsme zakončili výšlapem na 
hrad Špilberk, který se rozkládá přímo nad 
historickým centrem města Brna. Spolu 
s průvodkyní jsme se podívali do exteriérů 
i interiérů hradu. Během prohlídky jsme se 
dozvěděli i něco málo o samotné historii. 
Za zakladatele hradu Špilberk je považován 
Přemysl Otakar II. Zaujala nás také nejstarší 
dochovaná část hradu, jedná se o sál 
s křížovou klenbou, gotickými svorníky, 

dřevěnou orlicí z 18. století a kachlovou 
dlažbou se znaky zemí, které ovládal 
panovník. Prošli jsme reprezentativním 
křídlem hradu, kde jsme měli možnost si 
prohlédnout jedinou dochovanou obrannou 
věž. Po prohlídce jsme si zakoupili suvenýry 
a vyrazili zpátky do Mutěnic.

Byl to povedený předvánoční výlet.

Mgr. Eva Grdinová

VIDA! Science Centrum

Poznáte pod mikroskopem blechu, krev 
nebo křídlo motýla? Plave vejce?

V únoru se žáci šestých tříd vydali v rámci 
předmětů přírodopis a fyzika  na výlet do 
VIDA! Science Centra v Brně, aby získali 
odpovědi na výše vyslovené otázky.  Zde 
se během dne zúčastnili dvou programů. 
V prvním programu O vodě se dozvěděli, jaké 
podoby má voda, proč je u dna větší zima 
anebo co je to hustota a povrchové napětí. 
Měli také možnost pozorovat jednotlivá 
skupenství vody nebo zažít efektní pokusy 
s barevným ledem a vejcem, vznášejícím se 
ve vodě. 

Druhý program v rámci přírodopisu Můj 
mikrosvět se zaměřil na seznámení s prací 
na světelném mikroskopu, pozorování 
zajímavých a různorodých vzorků a preparátů 
pod mikroskopem. Velkou atrakcí byla  
v lastnor uční v ý roba “bast loskopu” 
z mobilního telefonu a optické čočky. Tento 
program také absolvovali žáci sedmého 
ročníku již v lednu. Během dne také měli 
možnost si projít celou hernu a zkusit mnoho 
nejen fyzikálních a přírodopisných věci, 
aktivit a her.

Bc. Denisa Zemánková
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Výlety do historie blízké i vzdálené

Únik k prezidentu Masarykovi
Začátkem měsíce prosince se páťáci 

vypravili do Hodonína na edukační program 
k expozici T. G. Masaryk a rodný kraj. 

Žáci se prostřednictvím únikové hr y 
procházeli v různých místnostech muzea, 
kde poznávali jednotlivé části z Masarykova 
života, ale nejprve museli vyluštit kódy 
k otevření všech dveří. V první místnosti 
zjišťovali, kdy se T. G. Masaryk narodil a co by 
využíval za nástroje, kdyby se stal kovářem. 
V dalších místnostech luštili, co studoval 
a proč vídáme jméno Masařík. Také si zkusili 
zahrát na Pátečníky. Takto si žáci postupně 
odemykali všechny oblasti Masarykova 
života. V závěrečné části programu si zahráli 
na „kritika“ a pokusili si zhodnotit, co nového 
se dozvěděli a naučili. 

Procházku Hodonínem jsme si zpestřili 
prohlídkou vánoční výzdoby a drobným 
občerstvením ve zdejším mléčném baru. 
Do školy jsme se vraceli s novými poznatky 
i příjemnými zážitky. 

Mgr. Jitka Hamšíková

S Pernštejny do husitské doby
Po několika letech do naší školy opět 

zavítala skupina histor ického šermu 
Pernštejni. Už mnoho let se tito milovníci 
historie zabývají naučnými a výchovnými 
pořady pro základní a střední školy a jsou 
užitečnými průvodci žáků do různých období 
naší historie, například do gotické doby nebo 
období renesance. Malí žáci s Pernštejny 
zavítali do pohádky, kde stateční rytíři bojují 
s různými nepřáteli, aby vysvobodili krásnou 
princeznu. 

Starší žáky tito průvodci vzali s sebou 
do období husitských válek. A že to nebyla 
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doba jednoduchá. Pernštejni nejsou zrovna 
mírumilovní učitelé, tady se zabý vali 
válečnictvím nejen husitů, ale i jejich 
protivníků. Dozvěděli jsme se, z jakých částí 
se skládá rytířská zbroj, jak vypadalo oblečení 
husitů, zajímavé jsou jejich netradiční zbraně. 
Velmi atraktivní pro žáky byl husitský bojový 
vůz, který se stal součástí mobilní vozové 
hradby. Do akce byli zapojeni také žáci, 
kteří tvořili osádku takového vozu, byla jim 

vysvětlena jejich funkce a potom se malí 
husité za hlučného bojového pokřiku vydali 
pronásledovat křižáky. Ti bojovali doslova 
o holý život. Celé vystoupení vyvrcholilo 
soubojem dvou šermířů. V programu byla 
vyvážena část naučná i akční, doufejme tedy, 
že se našim žákům vystoupení líbilo a že se 
také něco naučili.

Mgr. Pavlína Lacinová

Každoroční ples ZŠ Mutěnice a Klubu rodičů
Večer 13. ledna 2024 pořádala ZŠ Mutěnice 

a Klub rodičů tradiční ples.
Žáci deváté tř ídy okouzlili všechny 

polonézou, na niž trénovali v pr vním 
pololetí. Ples byl nejen vyvrcholením taneční 
přípravy žáků, bylo také možno vyhrát 
hodnotné ceny v tombole, ta byla tento rok 
doposud nejbohatší. Všem sponzorům patří 
poděkování, výtěžek z tomboly využije Klub 
rodičů na další akce pro žáky naší školy.

Dívky zář ily tradičně v bílé svatební 

róbě. Pokud se týká oblečení chlapců, žáci 
sami navrhli mafiánské téma s vestami 
a červenými kravatami. Výzdoba, kterou 
vyráběli v hodinách výtvarné výchovy, 
se nesla také v duchu motorismu z první 
poloviny 20.století.

K zábavě hrála skupina Los Playboys známé 
hity a zpříjemnila tak atmosféru. Návštěvníci 
si mohli užít mimo jiné i dámskou volenku či 
se fotografovat ve fotokoutku.
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Z plesu si odnesli naši žáci následující 
postřehy:
…na každé zkoušce byla s naší třídou 
zábava…
…povedlo se nám hezky odtančit polonézu…
…světla zavěšená na zábradlí osvětlovala 
celé patro…
…výzdoba se mi líbila, byla originální…
…měla jsem stres, že to pokazím a šlápnu 
někomu na šaty nebo boty…
…spousta lidí tancovala a všichni si to 
radostně užili…
…po dlouhé době jsme byli jako třída 
spolu…
…chvílemi hrála klidnější hudba, chvílemi 
zase rychlá…
…líbilo se mi, jak byli ostatní oblečeni a jak 
se smáli…
…tancovala jsem s klukama…
…líbila se mi dámská volenka a potěšily mě 
kytičky od kluků…

…potkala jsem tam kluka, se kterým jsem 
protančila celý ples…
…tanec s paní učitelkou Vybíralovou…
…líbilo se mi, že přišla rodina a přátelé…
…tancovali jsme v kruhu a zpívali, dokonce 
si s námi zatancovaly i paní učitelky…
…nikdo nikoho nesoudil a člověk mohl být 
sám sebou…
…ten úžasný večer rychle skončil, jako 
kdyby jedna hodina bylo deset minut…
…chtěla bych si ten večer zopakovat, vím, 
že se mi bude stýskat…
…perlička plesu byla až ke konci, kdy se 
kluci vzájemně vozili v popelnici z tomboly…
…nelíbilo se mi, že se fotokoutek zavřel 
tak brzo…
…děkuji ZŠ Mutěnice, že nám umožnila 
udělat tak super ples…

Mgr. Kamila Václavovičová 
a žáci 9. ročníku

Městská knihovna Hodonín

Exkurze do Městské knihovny v Hodoníně 
otevřela dveře do světa literatury osmému 
ročníku.

Dne 13. února 2024 přivítala Městská 
knihovna v Hodoníně osmé třídy na exkurzi, 
která se stala skvělou příležitostí pro 
objevování knih, literatury a výtvarného 
umění. Žáci se dozvěděli nejen to, jak 
knihovna funguje a k čemu slouží, ale 
měli možnost si i vyzkoušet různé literární 
profese, které jim přiblížily tvorbu literárního 
obsahu.

Exkurze začala přivítáním a úvodním 
slovem ze strany pracovníků knihovny, 
kteří se s nadšením podělili o své znalosti 
a lásku k literatuře. Pro žáky bylo fascinující 
poznat, jak knihovna funguje a jaké služby 
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čtenářům poskytuje. Nahlédli jsme také do 
galerie výtvarného umění, kde se konala 
výstava realistických olejomaleb malířky 
Jany Trnkové. Dále jsme měli možnost si 
prohlédnout nejmenší, největší a nejstarší 
knihy, které knihovna vlastní. Žáky zaujala 
i místnost sloužící k poslechu audioknih. 
Knihovnice nás také provedla počítačovou 
místností vybavenou 3D tiskárnou. Jedním 
z vrcholů prohlídky byla speciální místnost 
zvaná "zašívárna", která je určena pro děti 
od 12 let. Tato místnost slouží jako místo pro 
setkávání a čtení, ale dětem nabízí i prostor 
pro relaxaci v podobě videoher a stolního 
fotbálku.

Během exkurze měli žáci také možnost 
zapojit se do různých čtenářských aktivit 
a dílny. Čtenářská dílna nabídla úkoly 
a aktivity zaměřené na podporu čtenářské 
gramotnosti a kreativity. Děti si vyzkoušely 
různé literární profese, jako jsou autor, 
ilustrátor, redaktor nebo korektor. Tato 
interaktivní část exkurze nejenže rozvíjela 
jejich schopnosti a dovednosti, ale také 
je motivovala k přemýšlení o možném 
budoucím zaměření.

Doufejme, že tato exkurze byla dalším 
krokem k jejich literární cestě, která bude 
plná objevů, dobrodružství a inspirace.

Mgr. Eva Grdinová

Poznáváme svět zvířat

Proč plazi jazyk plazí
Jak rychle běhá želva? Jsou hadi slizcí? 

Prdí hadi?
Ve středu 31. ledna 2024 měli žáci 

prvního až třetího ročníku jedinečnou 
příležitost ponořit se do světa plazů. Na 
návštěvu k nám do školy přijeli lektoři ze 
Zoo Hodonín, kteří si připravili výukový 
program s názvem "Proč plazi jazyk plazí".

Přednášející nám představili skvosty 
z říše plazů – agamu, ještěrky, hady a želvy, 
což bylo pro naše malé žáky nejen poučné, 
ale také vzrušující. Měli možnost tyto 
tvory pozorovat, ptát se na všechno, co je 
zajímalo, a dokonce je i pohladit.

Celý tento zážitek nejen rozšířil obzory 
našich žáků, ale také je inspiroval k většímu 
zájmu o přírodu a živoucí organismy kolem 
nás.

V červnu se těšíme na další setkání se 
zvířátky v Zoo Hodonín.

Mgr. Gabriela Komínková
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Návštěva útulku kočky SOS v Hodoníně
V pátek 19. ledna někteří žáci z VI.B v rámci 

projektu Laskavec navštívili depozitum 
kočičího útulku v Hodoníně. Donesli 
s sebou tolik potřebné ručníky, deky 
i pamlsky. Přinesli i nějaké hračky do aukcí, 
z jejich výtěžku se platí péče o kočičky. Asi 
dvě hodiny návštěvy si náležitě užily jak 
mazlivé kočičky, tak děti. Od depozitářky 
Lucie Foltýnové získaly cenné rady v péči 
o kočičky.

A co o návštěvě řekly samy děti?
„Dneska nás to moc bavilo, seznámili 

jsme se s Luckou, která byla moc milá. 
Kočičky byly taky příjemné, sice se některé 
schovávaly, ale to nevadí. Měli tam dost 
hraček, jídla, pití, záchodků a pelíšků. 
I dokonce takovou karanténu. Abychom to 
shrnuli – moc se nám tam líbilo a doufám, 
že tam pojedeme znovu.“

Mgr. Lada Buchtíková a žáci VI. B

Žáci naší školy letos lyžovali!

Lyžařský výcvik žáků – 7. ročník
V letošním školním roce je v 7. ročníku 

ce lkem 3 4 ž áků.  P r o  abs ol vov ání 
lyžařského výcviku je pro každého žáka 
nutná zdravotní způsobilost potvrzená 
lékařem. Proto se nakonec přihlásilo jen 
31 žáků. V této kompletní sestavě pod 
dohledem a vedením lyžařskými instruktory 
se uskutečnil lyžařský výcvik. Počasí ani 
začátkem ledna nenasvědčovalo tomu, že 
sníh na svazích ve Filipově bude a že výcvik 
proběhne. Nakonec se počasí aspoň na pár 
dnů umoudřilo a nám dopřálo uskutečnit 
plánovaný v ýc vik . Během pěti  dnů 
výcviku žáci postupně získávali lyžařské 
dovednosti, i když se každý den museli 
přizpůsobovat měnícím se klimatickým 
podmínkám. Jeden den foukal velmi silný 
vítr, další den bylo slunečno a teplo, pak 
přišly i dešťové přeháňky a v závěru týdne 
se objevilo opět hezké počasí. Ani sněhové 
podmínky nebyly stálé a lyžovali jsme 
jeden den na rozměklém sněhu, další den 
přimrzlo a sníh na sjezdovce byl najednou 
tvrdý a hodně rychlý. Ale to vše se nakonec 
podepsalo na vylepšování lyžařských 
dovedností žáků. Dobrou zprávou také 

je, že všichni účastníci absolvovali výcvik 
bez úrazu.

A jak hodnotili lyžařský výcvik sami žáci?
…velice se mi líbilo, že jsem se zvládl 

naučit základy lyžování rychle a skoro bez 
padání…

…líbil se mi přístup učitelů…
…svah byl hezky upravený…
…někdo na někoho spadl a popadali jsme 

jak domina…
…spolužačka jela, ale nezabrzdila 

a přeletěla přes síť…
…mně se líbilo lyžování pozpátku…
…líbil se mi skokánek a to, že jsme mohli 

rychle jezdit…
…vím, že to k tomu patří, ale nelíbilo se 

mi to padání…
…hráli jsme v autobuse hry…
…mohl být lyžák aspoň dva týdny…
…lyžování bylo úžasné, ale krátké…
…spolužačce vypěnila Kofola do bot…
… nelíbily se mi schody ke sjezdovce…
…líbilo se mi, jaké jsme měli skupinky, 

že jsme měli dobrého učitele, který nás 
učil, ale i jsme mohli dělat blbosti. Já už 
jsem uměla lyžovat, ale na lyžáku jsem se 
naučila nový styl a zdokonalila jsem se. 
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Bylo to super, že tam bylo málo lidí, takže 
jsme jezdili přes celou sjezdovku. Na lyžáku 
se mi hodně líbilo…

Závěrem je potřeba poděkovat všem 
lyžařským instruktorům za jejich trpělivou 
práci př i výuce základních lyžařských 
dovedností žáků.

Mgr. Milan Kovář

Lyžařský kurz pro pokročilé – 8. ročník
V nejteplejším únoru v historii celého 

měření teplot a nás právě letos napadlo 
uspořádat lyžařský kurz pro pokročilé. Když 
jsme v prosinci osmákům akci nabízeli, 
nikdo netušil, že letos jaro dorazí tak brzy. 
Brali jsme téměř jako jistotu, že v únoru 
sníh bude. Původní termín 19. – 21. února 
se blížil, a sníh a minusové teploty na sebe 
nechávaly stále čekat. Pořád jsme doufali, 
že zima ještě přijde, a proto jsme termín 
přesunuli na 4. – 6. března. Situace se však 
nelepšila, spíše zhoršovala, přesto jsme 
se rozhodli na kurz odjet s tím, že budeme 
upravovat program podle momentální 
situace.

V pondělí se museli naši teenageř i 
překonat hned ráno, neboť sraz byl již v šest 
hodin u tělocvičny, abychom se dostali 
na svah co nejdříve. Improvizace na sebe 
nedala dlouho čekat, a tak hned první 
den nastala změna a místo plánovaného 
lyžování v lyžařském areálu Kopřivná jsme 
vyjeli na nejvyšší horu Moravy Praděd, který 
nás vítal slunečným počasím a také jarním 
sněhem.  Horší už to bylo s počtem lyžařů, 
kteří se na Praděd sjížděli jako na ojedinělé 
zasněžené místo Jeseníků. Ale ani to nám 
nevadilo, ve frontě jsme si povídali a užívali 
si krásného počasí a možnosti sklouznout 
se na prkýnkách. V podvečerních hodinách 
jsme vyrazili směr Bruntál, kde jsme dopřáli 
našim tělům možnost zregenerovat ve vodě 
krytého bazénu.

Druhý den jsme se rozhodli, že si 
zalyžujeme na Kopřivné, protože počasí už 
nám přálo trošku míň. Ale počet lidí a respekt 
k bezpečnosti nás od této sjezdovky 
odradil, a tak jsme se vydali opět na Praděd. 
Ale ani tady nám nebylo dopřáno dnes 
lyžovat, protože nám bylo doporučeno na 
Praděd kvůli počtu lidí a počasí nevyjíždět. 
Další okamžitá improvizace byla zde. Žhavili 
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jsme telefon, přemýšleli. Nakonec se nám 
podařilo domluvit mimořádnou prohlídku na 
přečerpávací elektrárně Dlouhé stráně, kde 
v této době probíhá pouze jedna prohlídka 
denně. Elektrárna Dlouhé stráně byla 
zařazena mezi jeden ze sedmi divů České 
republiky, a proto jsme chtěli nabídnout 
dětem možnost ji zhlédnout. Po večeři 
jsme se opět vydali směrem k Bruntálu – 
tentokrát si ale protáhnout těla při hraní 
bowlingu.

Středeční den nás opět vítal slunečným 
počasím. Tentokrát už byla volba jasná - 
opět na předem domluvený Praděd. Jak je 
zima nevyzpytatelná, jsme se přesvědčili 
hned při první jízdě, neboť kvalita sněhu 
byla úplně jiná než v pondělí. Stačilo menší 
ochlazení a místo po jarním sněhu jsme již 
lyžovali na zmrzlejší sjezdovce. I tento den 

jsme si lyžařsky užili - a to nejdůležitější 
– všichni se ve zdraví vrátili do Mutěnic. 
Milá zimo, přestože jsi nám při přípravě 
připravila tolik nástrah a překážek, dle 
reakcí dětí jsme si náš lyžařský výlet 
nakonec skvěle užili.  

Lyžák pohledem Jovanky Lamáčkové
Byl suprovní. Všechno, co jsme dělali, 

mě neskutečně bavilo. V pondělí jsme 
lyžovali. Jak jsme dojeli na ubytování, měli 
jsme večeři. Měli jsme maso v trojobale 
s bramborami a máslem. Řízek byl opravdu 
masivní. Byl velký jako pomalu celý talířek. 
Potom jsme jeli do aquaparku. Tam to bylo 
opravdu super. Moc se mi to líbilo. Moc 
jsem si to užila a byla tam velká sranda. 
Líbilo se mi, jak paní učitelka a ostatní 
učitelé vymysleli v úterý náhradní program 
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za lyžování. Strašně jsme se smáli. Úplně 
všemu. Když jsme jeli potom na bowling, 
hráli jsme UNO a potom i fotbálek a šipky. 
Když jsme přijeli na ubytování, hráli jsme 
párty ALIAS. A jak jsme lyžovali, taky jsme 

Bruslení v hodinách tělesné výchovy

Nově fungující kluziště bylo pro žáky 
vítaným zpestřením v hodinách tělesné 
výchovy. Přestože letošní zima lámala 
teplotní rekordy, podařilo se nám kluziště 
několikrát využít. 

Pro některé žáky bylo bruslení na kluzišti 
první zkušeností s touto zimní aktivitou. 
Pr vní kroky na ledu byly pro některé 
doslova začátkem nového dobrodružství. 
S  pomocí  s t abi l iz ačních pomůcek 
postupně všichni získávali jistotu na 
kluzkém povrchu, a překonávali tak 
prvotní strach. Během tří hodin bruslení 
však nejen překonali začátečnické obavy, 
ale udělali i značný pokrok. Naučili se 
udržet rovnováhu, střídat chůzi a skluz, 
zvednout se při pádu, zabrzdit, otáčet se 
na ledě, a někteří odvážlivci si dokonce 
troufli na první krůčky k piruetám. Je 
neskutečné vidět, jak r ychle se může 
žákům podařit zdokonalit ve sportu, který 
většina zkouší poprvé

Pro ty, kteří už měli nějaké zkušenosti, to 
byla příležitost své dovednosti zdokonalit. 
Žáci se učili brzdy, obraty, jízdu vzad, 
překládání v zatáčkách nebo si jen užívali 
pocit z jízdy a bavili se při pohybových 
hrách. Vyšší ročníky si vyzkoušely i hokej. 
Je skvělé, že žáci mohou kluziště využívat, 
jelikož umělé ledové plochy se vzhledem 
k teplým zimám stávají jedinou možností, 
kde je možné si zabruslit. 

Bruslení nám př ináší nejen pohyb 
a zábavu, ale také buduje týmového ducha 
a kamarádství.

Mgr. Gabriela Komínková, 
Mgr. Zdeněk Forman 

se moc nasmáli. Kdyby byla možnost ještě 
jednou, určitě bych jela. Lyžák hodnotím 
10 z 10.

Mgr. Hana Lenertová
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Z mimoškolní činnosti

Nové kroužky ve 2. pololetí
Ve druhém pololetí školního roku 

otevíráme tři nové kroužky. Žáci druhého 
stupně mají nově na výběr kroužek Florbalu 
pod vedením pana učitele Zdeňka Formana, 
dalším zájmovým útvarem pro starší žáky 
je kroužek Čeština hravě, který vede paní 
učitelka Eva Grdinová. K tvořivým kroužkům 
přibývá nově Výtvarka pod vedením paní 
učitelky Nikoly Biegunové. 

V současné době pracuje př i škole 
14 zájmových kroužků, které navštěvuje 
celkem 163 žáků.

Akce školní družiny
V měsíci prosinci se všechna oddělení 

školní družiny věnovala tématům adventní 
doby a Vánoc, společně jsme uspořádali 
vánoční besídky s koledováním, po Novém 
roce jsme se vydali na svátek Tří králů do 
kostela.

Na konci měsíce ledna jsme opět v našem 
gymnastickém sále přivítali kouzelníka 
pana Miroslava Vildomce z DUO WALDINI. 
Pro děti si se svou asistentkou připravili 
novou show s novými prvky i zvířátky. Děti 
byly aktivně zapojovány do kouzelnického 
dění, což byla velká legrace, ale i obava, 
zda kouzla zvládnou. 

Nové a velmi zajímané kouzlo, které 
vyvolalo u dětí pocit zodpovědnosti, bylo 
takové, že kouzelník si vypůjčil snubní 
prstýnek paní vychovatelky. Pomocnice 
měly prstýnek začarovat a také dávaly 
velký pozor, aby se někam nezatoulal. Vše 
dopadlo nad očekávání dobře a prstýnek 
opět skončil u paní vychovatelky. Jiné kouzlo 
bylo zase s padákem a deštníkem, výměna 
černého a bílého králíčka v králíkárně. 
Také již známá kouzla s holubicí a zakrslým 
králíkem, s cédéčky a v neposlední řadě 
také s barevnými šátky.

 Dětem se opět kouzelnické představení 
líbilo a uvidíme, zda i v příštím roce nás Duo 
Waldini navštíví… moc bychom si to přáli.

Po jarních prázdninách žila školní 
družina tématem masopustu. Povídali 
jsme si o tradicích, zvláště o těch, které 
jsou s masopustem spojeny. Dozvěděli 
jsme se, že masopust neboli fašank, je 
pohyblivý svátek, který nemá stanovené 
přesné datum v kalendáři. Jeho začátek je 
vždy stejný – nastává po svátku Tří králů. 
Konec však připadá na Popeleční středu 
a ta je závislá na datu Velikonoc. Slovo 
masopust, stejně jako slovo karneval, 
znamená „opuštění masa“ nebo „dát pryč 
maso“.
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A tak jsme i my v družině oslavili období 
masopustu maškarním karnevalem. 
A kce začala maškar ním pr ůvodem 
a představením všech krásných masek 
dětí. Poté se princezny, čarodějové, klauni, 
Karkulky a další pohádkové bytosti utkali 
v několika sportovních disciplínách, při 
kterých ochotně pomáhali žáci z 9. tříd, za 

což jim patří velký dík.
Závěrem se všechny masky radostně 

roztančily a veselí nebralo konce. Loučili 
jsme se neradi. Věříme, že si děti karneval 
užily a budeme se těšit zase příští rok!

Vychovatelky školní družiny

Masopust v mateřské škole
Letošním celoročním projektem naší 

mateřské školy je projekt s názvem Zvyky 
a tradice naší vesnice. Jak již název napovídá, 
po celý školní rok se děti seznamují s různými 
zvyky a tradicemi, mezi které patří také 
masopust. 

Masopust je období veselí, legrace 
i hostin. Na hostinách se jí maso, jitrnice, 
koláče, koblížky a jiné dobroty. Lidé si 
připravují masky a maškary, tancují a zpívají. 

V tomto duchu probíhal i náš masopustní 
týden. Děti se seznámily s různými typy 
masek a maškar, které k masopustu 

neodmyslitelně patř í. Dozvěděly se, 
co která maska představuje, jaký má 
v průvodu význam a co za legraci vyvádí. 
Nejdříve si prohlédly jejich obrázky či videa 
masopustních průvodů na interaktivní tabuli 
a poté se pokusily své masky samy vyrobit. 
Naučily se různé písničky, jako je např. „To je 
zlaté posvícení“ či básničky a říkanky. Také 
si zahrály různé hry, jejichž součástí byly 
rovněž masky – nejčastěji maska medvěda. 
Kreslily či modelovaly dobroty z plastelíny, 
bez kterých by se správná masopustní 
hostina nemohla obejít. Školkou se téměř 
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linula vůně koláčů, koblížků či jitrnic. 
A aby to dětem nebylo líto, ochutnaly jinou 
masopustní sladkost – boží milosti. 

Poslední den našeho masopustního týdne 
byl věnován průvodu. Děti, paní učitelky 
i paní asistentky v maskách se sešly před 
budovou mateřské školy. Nechyběl ani 
medvěd, kůň či bába s nůší a spousta 
hudebních nástrojů včetně basy, kterou si 
děti samy vyrobily. Celý průvod se vydal 
nejdříve k základní škole a kuchyni základní 
školy, kde jsme pozdravili paní ředitelku 
i paní kuchařky. Z oken nám mávaly děti 
i paní učitelky. Poté jsme zamířili do vesnice 

k obecnímu úřadu a Školní ulicí jsme se 
vraceli zpět na naši zahradu. Celou cestu 
jsme zpívali píseň „Jemine, domine“ či „To 
je zlaté posvícení“ a hráli na různé hudební 
nástroje.

Masopustní průvod obcí byl zakončen 
společným focením všech masek. Než 
k tomu však došlo, ještě proběhl symbolický 
obřad pochovávání basy, při kterém jsme 
naši velkou papírovou basu uložili do sklepa, 
čímž jsme završili masopustní veselici. 

Za mateřskou školu
Lenka Trávníková

Kultura

Výstava Čas radosti, veselosti aneb Vánoce v Mutěnicích

Zasnít se a zavzpomínat, žasnout, 
zastavit se a naladit se na Vánoce. Toto 
všechno měla na mysli Letopisecká komise 
při přípravě výstavy Čas radosti, veselosti 
aneb Vánoce v Mutěnicích. 

Pracovně jsme ji nazývali výstavou 
betlémů, ta ale t voř ila pouze část 
programu. Tou druhou částí přípravy 
a výstavy bylo zmapování  a prezentace 
zvyků a tradic ve slavení adventu a Vánoc 

v Mutěnicích. Podařilo se nám tak uchovat 
kromě tradičních zvyků i zajímavosti jako 
bylo chození po službě nebo tradici mléčné 
polévky při Štědrovečerní večeři. Tímto 
bychom chtěli ještě jednou poděkovat za 
všechny vzpomínky, zapůjčené fotografie, 
pohlednice, vánoční ozdoby a další 
předměty spojené s Vánocemi.  

Druhý adventní týden bylo pak všechno 
vystaveno v kulturním domě. Bylo nám 
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zapůjčeno více jak osmdesát betlémů od 
mutěnských rodin. Obdivovat jsme mohli 
jak betlémy ze dřeva nebo z papíru, tak 
i skleněné, keramické, sádrové nebo třeba 
v kokosovém ořechu. Jediným nemutěnským 
byl velký dřevěný betlémzapůjčený díky 
panu J. Hanáčkovi z Domova Horizont 
v Kyjově. Součástí výstavy bylo i několik 
vánočních stromečků ozdobených podle 
různých období 20. století. Nechyběl ani 
vánočně prostřený stůl.  Výstavu doplnil 

výběrem ze své sbírky betlémů pan Mihola. 
Za všechny zapůjčené betlémy děkujeme.

Zájem o výstavu byl obrovský.  Moc nás 
potěšily návštěvy jak dětí z MŠ, ZŠ nebo 
družiny, tak celých rodin  i těch, kteří si přišli 
zavzpomínat na své dětství. Podle našich 
odhadů se přišlo naladit na Vánoce kolem 
osmi set návštěvníků. 

Za Letopiseckou komisi
Blanka Přidalová

Novoroční koncert
Zaplněný kostel sv. Kateřiny přivítal 

pot leskem účinkujíc í  Novor oční ho 
koncertu. Ten se konal 7. ledna 2024 ve 
spolupráci farního úřadu a Obce Mutěnice. 
Svou krásnou hudbou a zpěvem nás přijeli 
potěšit Hodonínský symfonický orchestr 

a Smíšený pěvecký sbor města Hodonína. 
Koncer t ř ídil dir igent David Her zán, 
sbormistrem byl náš mutěnský varhaník 
a ředitel ZUŠ Hodonín Josef Ilčík.  Ve sboru 
jsme poznávali spoustu mutěnských tváří, 
většinou členů mutěnského chrámového 
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sboru,  sólové par ty zazpívali Jindra 
Goldmanová soprán, Marie Jaborníková 
alt, Tomáš Balák tenor a Milan Mráz bas.  
V programu zazněla Missa Pastoralis 
F. X. Brixiho a Česká mše vánoční „Hej 
mistře“ J. J. Ryby. Účinkující byli za svůj 
výkon odměněni dlouhým potleskem, 

a také vynikajícím občerstvením, které 
pro ně na faře připravili místní farníci. Pro 
posluchače, ale i pro zpěváky a muzikanty 
to bylo krásné zakončení vánoční doby.

Blanka Přidalová

Velikonoční bohoslužby

Milí spoluobčané, přijměte prosím pozvání ke slavení největších křesťanských 
svátků v roce – Velikonoc:

24.3. Květná neděle, mše svaté 7:30 a 9:30
26.3. Svátost smíření 16:00-18:00
28.3. Zelený čtvrtek, mše svatá 18:00, adorace do 22:00
29.3. Velký pátek, ranní chvály 8:00 

otevřený kostel k modlitbě, 18:00 obřady
30.3. Bílá sobota, ranní chvály 8:00

otevřený kostel k modlitbě, 19:00 obřady
31.3. Neděle Zmrtvýchvstání Páně

mše svaté 7:30 a 9:30, požehnání 14:30

Podrobnější informace a další nabídky co prožít o svátcích najdete v ohláškách 
na webu farnosti: https://farnostmutenice.cz/

Chci vám všem čtenářům zpravodaje popřát požehnané sváteční dny a od-
vahu, abychom nezůstali jen na povrchu, ale aby se Velikonoční tajemství 
dotkla našich srdcí.

Za římskokatolickou farnost
Jiří Jeniš, farář
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Řídím se heslem, že čím jdeš výš, tím víc buď pokorný, 
říká bandleader B-Side Bandu Josef Buchta

Jeden z nejvýraznějších rodáků z Mutěnic 
dosáhl v životě takových met jako je hraní 
s newyorskou Broadwayí na turné po západní 
Evropě, spolupráce se světovými hvězdami 
i vyprodání českých i zahraničních hal. Přes 
to všechno, co dosáhl, stojí nohama pevně 
na zemi a Mutěnice zůstaly v jeho srdci 
dodnes. 

Jak jste se dostal k hraní na trumpetu a co 
vás k tomu vedlo?

To je úplně jednoduché. Když vyrůstáte 
na Slovácku, v kraji dechovek, tak v době, 
kdy jsem byl dítě, hrál každý druhý. Někomu 
to vydrželo, někomu ne. Tím bych rád 
vyzdvihl svého spolužáka z Konzervatoře 
Brno a kamaráda Josefa Ilčíka. Já jsem hrál 
fotbal, byl jsem takový průměrný mutěnický 
fotbalista, ale chtěl jsem dělat úplně všechno. 
Můj táta vždycky říkal „chceš-li něco dokázat 
a dostat se do světa, musíš dělat muziku 
nebo sport a být v tom nejlepší.” A jelikož 
děda s otcem chtěli, abych hrál, tak mě 
zavezli do Hodonína do tehdejší Lidové 
školy umění k panu učiteli Janu Lelkovi, což 
je trumpetista z Dolních Bojanovic a dnes 
již vím, že byl jeden z nejdůležitějších 
a nejlepších kantorů v mém profesním životě. 
Dal mi na výběr trumpetu nebo baskřídlovku. 
Trumpeta se mi vizuálně líbila víc, tak jsem 
na ni začal hrát. Ze začátku to bylo tak, že mi 
hraní hned nějak zázračně šlo, takže jsem 
po třech týdnech už hrál v dechovce. A po 
roce mě draftovala Mladá muzika Šardice, se 
kterou jsem na základní škole ještě v době 
totality projel velkou část Evropy. Takže 
nejprve jsem šel přes dechovku a poté jsem 
začal směřovat k jiné muzice. 

Co mělo největší vliv na váš vývoj jako 
hudebníka?

Můj starší bratr Petr hodně poslouchal 
metal a já se k jiné muzice kromě dechovky 
nedostal, tak jsem si půjčoval jeho kazety 
a poslouchal metal taky. Často jsem pak 
jezdil pro desky na burzu do Ratíškovic. 
Když jsem se tam na stolečku přehraboval 
kazetami metalových kapel, hodil se se 
mnou do řeči prodejce a zeptal se mě, co 
dělám. Řekl jsem mu, že jsem muzikant 
a hraji na trumpetu v dechovce. On se jen 
usmál a nabídl mi alba kapely Tower of Power, 
což je jedna z nejlegendárnějších funkových 
kapel na světě. A tím mi změnil život. Celé to 
začalo směřovat k funku, soulu a jazzu. Pak 
už jsem se dostal na konzervatoř do Brna, 
kam nás přijali dva ze třiceti. Celou tu dobu 
jsem hrál v dechovce, ale moje muzikantské 
srdíčko šlo úplně jiným směrem, přestože 
mám dechovku moc rád a je to takový symbol 
mého mládí. Po Konzervatoři jsem se dostal 
na JAMU. V průběhu studií jsem absolvoval 
mistrovské kurzy na University of Leeds 
v Anglii a posléze roční stáž v Amsterdamu, 
kam do výběrového řízení př išlo přes 
padesát přihlášek z celé Evropy a na základě 
nahrávek si do ročníku vybrali mě a jednoho 
německého kolegu. Poté jsem zhruba osm 
let jezdil vlastně po celém světě. Hrál jsem 
například s Broadwayským muzikálem turné 
po západní Evropě a do toho už jsem začínal 
hrát s orchestrem Gustava Broma, což tehdy 
pro mě byla velká meta a splněný sen. Tím 
se to začalo ubírat směrem, který dělám 
dodnes. Mimochodem, zmiňovanou kapelu 
Tower of Power jsme později přivezli i do 
České republiky na náš festival Groove Brno. 
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Vždycky jste tedy chtěl hrát v big bandu? 
Nelákala Vás sólová dráha?

Já jsem hrál vždycky klasiku – hrál 
jsem 1. trumpetu ve filharmonii ve Zlíně, 
v Olomouci, v Městském divadle v Brně, 
s brněnskou filharmonií i v Praze s orchestry. 
Dokonce jsem hrál se světově známými 
orchestr y jako Wiener Symphoniker, 
Manchester Philhar monic Orchestra 
nebo z jedním z nejlepších orchestrů na 
světě amsterodamským Concertgebouw. 
V té klasice jsem, dá se říct, hodně vynikal. 
Všichni mi říkají, že jsem o big bandu mluvil 
už od konzervatoře. A ono to tak zřejmě 
je, že když máte od Boha něco naděleno, 
tak se to postupem času stane. Možná 
právě proto jsem hned na Konzervatoři 
začal studovat u legendárního Bromovce, 
trumpetisty Jaromíra Hniličky, jazzovou 
trumpetu. Vlastně jsem vždycky chtěl hrát 

v big bandu, ale v jiném, než byly ty z 80. let. 
Chtěl jsem něco současného. Bohužel se mi 
nedařilo takovou kapelu najít, a tak jsem si 
ji musel založit sám. A tím pádem jsem se 
i neplánovaně stal manažerem. Jsem šťastný, 
že se nám s B-Side Bandem podařilo oslovit 
všechny generace a tím vrátit big bandům 
starou zašlou slávu. 

Můžete nám povědět o některých 
nezapomenutelných momentech? Jsou 
to právě ty spolupráce se zahraničními 
hvězdami?

Toho by bylo tolik, že nechci úplně něco 
upřednostňovat. Například jsme nahráli 
Jazzovou mši Jaromíra Hniličky, kterou 
jsem ho svým entuziasmem donutil rozšířit 
a dopracovat do finální podoby. S tímto 
krásným dílem jsme absolvovali sérii 
fantastických koncertů v České republice, 
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ale také reprezentovali na prestižních 
akcích například v Lipsku př i v ýročí 
800 let Thomaskirche nebo Stuttgartských 
Katholiken Tag. Nahrávku vydalo americké 
vydavatelství Big Round Records a tím 
jsme se dostali do celosvětové distribuce 
a na americký trh. Album se dostalo mezi 
posledních 30 nahrávek, ze kterých se 
vybíraly nominace na Grammy, což se moc 
lidem u nás nepovedlo. Pro mě ale byly 
tři nejlepší spolupráce: Kurt Elling, který 
dlouhodobě patří mezi nejlepší jazzové 
zpěváky na světě nebo Grammy ověnčený 
vokální kvartet New York Voices. Ti si nás 
dokonce tak oblíbili, že si nás pozvali 
do New Yorku na svůj výroční koncert, 
který se ale bohužel kvůli covidu nakonec 
nekonal. Dále pak Judith Hill, zpěvačka 
a multiinstrumentalistka, která zpívala 
s Michaelem Jacksonem a jejímž mentorem 
byl slavný americký zpěvák a producent 
Prince, který produkoval její alba. Hráli jsme 
spolu několik koncertů. Z prvního dokonce 
vznikl záznam České televize, který měl 
premiéru na festivalu Zlatá Praha.  A nechci 
opomenout ani to, že jsme deset let velmi 
úspěšně spolupracovali s Vojtou Dykem, 
společně vyprodali největší české haly 
a zahráli náš set před Stingem. Pro mě ale ta 
spolupráce se světovými hvězdami znamená 
asi nejvíc, protože tím pádem člověk opouští 
náš český rybníček a taky ví, že najednou 
nějakým způsobem aspoň na chvilku patří do 
toho světového, kde je ta kvalita úplně jinde. 
Je to velká škola, zkušenost a motivace.

Jakým výzvám jste se musel během 
kariéry postavit?

Celý život se stavím výzvám. Jedna 
z největších výzev byla Bernsteinova 
mše, kterou jsem celou dobu realizace 
vlastně nenáviděl. Podařilo se nám prodat 
30 000 vstupenek, což je považováno za 

světový unikát, psali o nás i v New York 
Times. Ředitel evropského zastoupení 
bernsteinovské společnosti Craig Urquhart 
po shlédnutí pražské premiéry dokonce 
řekl, že to bylo nejlepší ztvárnění, které 
na světě kdy viděl. Ale bylo to tak složité, 
že jsem přestával vidět a málem jsem 
se psychicky zhroutil. Asi rok jsme řídili 
200 lidí, já měl spoustu další práce, takže 
jsem byl rok zvyklý spát pár hodin denně. 
Dneska na to s odstupem času vzpomínám 
jako na skvělý zážitek, ale v té době to byla 
nejtěžší životní etapa, protože doslova 
nezbláznit se z toho dokáže opravdu málo 
lidí. Nakonec se to povedlo, ale hrozilo, 
že to odnese zdraví. Víte, když má člověk 
malou kapelu a řeší čtyři lidi, tak už i to je 
problém. Když máte big band, který čítá 
18 členů, tak je to velmi složité. Ale když se 
pustíte do megalomanského projektu, jako je 
Bernsteinova Mše v tržní sféře bez pevného 
divadelního zázemí a stálého souboru, 
a rok řídíte produkci o 200 lidech, tak je to 
v podstatě podobné jako vylézt na Mount 
Everest. A možná právě i díky tomu jsem 
v roce 2018 dostal cenu Manažer roku pro 
kulturu České republiky. Nejsem si ale jistý, 
že bych takovou věc ještě opakoval. Zvládat 
ega umělců je opravdu nejtěžší disciplína, 
tak jsem rád, že se to povedlo. 

Když mluvíte o egu umělců, napadá mě 
otázka, jak jste si tu pokoru zachoval Vy 
sám?

Je to jednoduché – jsem normální obyčejný 
kluk z vesnice a u tohoto jsem zůstal. Řídím 
se pravidlem, čím jdeš výš, tím víc buď 
pokorný, aby, až budeš padat, ses měl čeho 
chytit. Znám několik příběhů lidí, kteří se ze 
slávy zbláznili a je to opravdu smutné. Já si 
vážím práce uklízečky v našem hudebním 
klubu Metro Music Bar i kohokoli jiného, tak 
jako své, protože každá ta práce je důležitá. 
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Nikdo by se neměl nad nikoho povyšovat 
a před nikým se ponižovat.

Z Mutěnic jste se dostal do nablýskaného 
světa. Byl ve Vaší kariéře někdy moment, 
kdy jste si řekl: „Zvládnul jsem to“?

Ten mám vždycky potom, když se podaří 
nějaký velký projekt. To se vždycky ptám 
sebe, jak jsme to vlastně dokázali, protože 
všechno je kolektivní práce. Člověk sám 
nikdy nedokáže prakticky nic. Za vším, co 
mám za sebou a myslím si, že toho je opravdu 
hodně, si stojím. Teď už i víc přemýšlím nad 
nabídkami, které dostávám, protože zdraví 
máme jen jedno. Vybírám si jenom to, co 
chci. Už to není ve stylu, že se hrnu do všeho. 

V březnu vystupujete v Dolních 
Bojanovicích, v roce 2013 jste hrál i doma 
v Mutěnicích. Je to pro Vás něčím jiné hrát 
tady na domácí půdě? 

Když jsme hráli v Mutěnicích, tak to bylo 
super. Tehdy tam vypadla elektrika, tak jsme 
museli improvizovat s kytarou a všichni si 
mysleli, že to je součást programu. Jenom 
mě docela mrzelo, že spousta lidí sedí někde 
mimo areál a nejsou ochotni dát pár korun, 
aby si koupili vstupenku a podpořili jak 
nás vystupující, tak pořadatele. To bych asi 
i lidem vzkázal, že je fajn podporovat kulturu. 
Je fajn, když přijde něco dobrého a určitě 
stojí za to to podpořit a přijít, protože zase 
řekněme si na rovinu – v Brně nebo Praze 
se konají desítky akcí denně, v Mutěnicích 
určitě ne. To znamená, když se tam někdo 
něco snaží vytvořit a udělat, tak je potřeba to 
podpořit. V Bojanovicích hrajeme na Jarním 
hudebním festivalu, mám tam hodně přátel 
a doufám, že přijedou i lidi z Mutěnic. 

Jaké máte s B-Side Bandem plány do 
budoucna? 

Teď jsme natočili desku, nazkoušeli jsme 

ji do živé podoby a premiéra bude právě 
v Dolních Bojanovicích. Jsem trošku nervózní 
– na jednu stranu je super, že premiéra bude 
tady, na druhou stranu si to taky musíme 
„osahat“. Nakonec se ale vše uklidní a člověk 
si to už jen užívá. Bude to na domácí půdě, 
takže to bude určitě příjemné. 

Takže i po těch letech máte pořád respekt 
z některých věcí? 

Když má člověk trému ve formě respektu, 
tak by ho nikdy neměl ztratit, protože když 
ztratí respekt před nějakými složitějšími 
věcmi, které ho čekají, tak to nemusí taky 
dopadnout dobře. Když máte trému, že se 
klepete tak, že nejste schopni vstoupit na 
pódium, tak to nemůžete dělat. Já mám 
zodpovědnost za celek, a kromě hraní to 
nějakým způsobem musím i řídit, konkrétně 
třeba právě techniku jako výpadek elektřiny 
v Mutěnicích. 

Poslední otázka – jaké písničky si Vy 
sám pustíte ve svém osobním volnu, jaké 
máte rád? 

Vzhledem k tomu, že dělám mezinárodní 
hudební fest ival  Groove Br no,  tak 
poslouchám spoustu světových kapel, 
které potom vozíme sem, ale to je zároveň 
i práce. Mám muziku hodně spojenou 
s místy. Jeden z mých nejoblíbenějších žánrů 
je cimbálka. Když jsem například na chalupě 
v Beskydech, tak si tam u ohně pouštím buď 
právě cimbálku, nebo třeba Vlastu Redla. 
Jinde bych si to nepustil, jenom tam. Jakmile 
přijedu do Brna, tak se volba písní úplně 
mění na funkové, soulové a jazzové. No 
a potom tím, že máme v klubu 15 koncertů 
měsíčně, tak se toho naposlouchám hodně 
i tam, takže kolikrát jsem i rád za klid a ticho. 

Bc. Eliška Jurasová
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Od vajíček k beránkům 
aneb kouzlo velikonočních zvyků

Velikonoce – nejvýznamnější křesťanský 
svátek spojený s mnoha tradičními zvyky, 
které se vyvíjely a měnily celá staletí. 

P o č á t k y  V e l i k o n o c  n a j d e m e 
v pohanských dobách, kdy byly oslavou 
př íchodu jar a  a  hojnos t i .  Jakož to 
náboženský svátek mají Velikonoce kořeny 
v židovském svátku Pesach připomínající 
osvobození židů z egyptského otroctví. 
Pro křesťany symbolizují Velikonoce 
hlavně zmrtvýchvstání Ježíše Krista, díky 
čemuž jsou jejich největším svátkem 
v roce. Dodnes připadají na první neděli 
po jarním úplňku, proto jsou pohyblivým 
svátkem. 

V průběhu středověku byly Velikonoce 
hlavně obdobím postu a zdr žení se 
od masa, a tak byly některé tradice 
zaměřeny právě na odstranění zbytků 
masa z domácnosti. Na Velký pátek byla 
pak tradičně konána velikonoční slavnost, 
kdy věřící chodili do kostela s košíky jídla, 
které byly požehnány knězem. 

Z historie se nám uchovaly symboly, 
které máme s Velikonoci neodmyslitelně 
spojeny. Jeden z nejznámějších jsou vajíčka, 
která mají své kořeny v předkřesťanských 
obřadech souvisejících s příchodem jara 
a obnovou života. V mnoha kulturách 
se malování a zdobení vajec stalo 



Jarní zpravodaj       43

uměleckým projevem. V moderní době 
jsou velikonoční vajíčka často zdobena 
různými barvami a vzory, což je oblíbená 
aktivita hlavně pro rodiny a děti.

Dalším symbolem Velikonoc je beránek. 
Ve starověkém Izr aeli  byl  ber ánek 
používán jako obětní zvíře. Křesťanská 
tradice pak beránka spojila s obětí 
Ježíše Krista. Velikonočního beránka 
najdeme nejčastěji na svátečním stole 
a symbolizuje vzkříšení a osvobození od 
hříchů.

K Velikonocím neodmyslitelně patří také 
pomlázka. Mladé vrbové proutky mají 
dívky a ženy udržet mladé a zdravé, aby 
„nezprašivěly“. Počet stuh na pomlázce 
symbolizuje, kolik dívek bylo vyšleháno. 

Jelikož zvony podle tradice odlétají 
na Zelený čtvr tek do Říma, nahrazují 
je řehtačky a hrkače. Na vesnicích je 
tento zvyk stále ještě živý. V některých 

krajích řehtání a klapání symbolizuje také 
vyhánění Jidáše. 

Na Velikonoce je také zvykem scházet se 
u dobrého jídla. Mezi tradiční velikonoční 
pokrm řadíme například mazanec. Dnes 
ho známe jako sladké pečivo, dříve se ale 
připravoval ve slané verzi ze strouhaného 
sý r a a vajec.  Něk teré hospody ňk y 
uprostřed mazance dělají znamení kříže. 

S postupujícím časem se velikonoční 
tradice vyvíjejí. Moderní doba přináší 
nové zvyky, jako je například hledání 
vajíček, velikonoční trhy nebo dokonce 
speciální události ve velikonočním duchu. 
Velikonoční zvyky zkrátka spojují minulost 
s přítomností a odrážejí hodnoty, víru 
a radost spojené s tímto výjimečným 
křesťanským svátkem. 

Bc. Eliška Jurasová

O významu, poselství a prožívání Velikonoc 
s p. Jiřím Jenišem

Jaký význam má pro vás období 
Velikonoc? S čím je máte spojeny? 

Velikonoce jsou pro mě jedny ze dvou 
největších svátků v roce. Řekl bych, že 
Velikonoce jsou ty důležitější a Vánoce 
ty krásnější. Velikonoce mám spojené 
se svým dětstvím, protože jsem u nás – 
tehdy ještě na vesnici, než se Újezd u Brna 
stal městem – od malička chodil s partou 
skvělých kluků hrkat, chodili jsme sbírat 
pruty k řece a pletli jsme pomlázky. Co se 
týká prožívání liturgie, tak jsem se vždycky 
těšil na ten večer, kdy paškál prozářil celý 
náš kostel. Takže Velikonoce mám spojeny 
se spoustou hezkých vzpomínek z dětství.

Jak se Vaše vnímání Velikonoc mění 
a vyvíjí v průběhu života?

Je moc hezké, když je člověk dítětem, 
nemusí příliš domýšlet různé věci a nechává 
se nést na vlně emocí a hezkých zážitků. 
A je to určitá daň za dospělost člověka, 
že začíná přemýšlet, proč ty věci vlastně 
jsou, k čemu slouží, a dívá se tak i na další 
aspekty, které jako dítě nemusí řešit. Pro 
mě jsou Velikonoce v posledních letech 
jednak moc silným a krásným duchovním 
prožitkem, ale zároveň také prací. Dost 
často je to totiž o tom, že člověk hodiny sedí 
a naslouchá při svátosti smíření vyznání 
druhých lidí a stará se také o fungování 
nezbytných věcí. Takže si dodnes nesu 
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radost z dětství a někdy si říkám, škoda, 
že jsem dospělý člověk a musím řešit i věci 
praktické, nejen ty hezké. 

Jaká je pro vás nejvýznamnější část 
Velikonočního příběhu a proč? 

Pro mě je jedna z nejsilnějších věcí třetí 
pád Ježíše Krista při křížové cestě. Jako kluk 
jsem neměl moc rád křížové cesty, protože 
mi přišlo, že jsou hodně dlouhé – přece 
jenom čtrnáct zastavení je docela dost 
vysoké číslo na to, aby se člověk soustředil 
celou dobu. Ale často jsem přemýšlel nad 
tím, že Ježíš při cestě na svou smrt třikrát 
spadl pod křížem, a i potřetí vstal a šel 
dál. A to mě vede k zamyšlení, abych když 
prožívám nějakou těžkost, nějakou krizi, 
něco, kde se mi nedaří a nedaří se mi už 
poněkolikáté, tak abych se znovu snažil 
a znovu vstal. V tom je pro mě Ježíšova 
cesta takovou motivací. 

Můžeme o Vel ikonocích nějakým 
způsobem duchovně růst? Jak je můžeme 
jako věřící prožít smysluplně?

Otázkou je, kdo to je vlastně věřící? Je to 
ten, kdo je pokřtěný a chodí pravidelně do 
kostela? Nebo je to jenom pokřtěný člověk? 
Vždyť i nepokřtěný člověk může v Boha 
věřit, podobně jako pokřtěný člověk nemusí 
mít zájem o víru, do které ho jeho rodiče 
nebo prarodiče nějak pasovali. Já bych chtěl 
povzbudit nás všechny, že Velikonoce mají 
mnoho rovin. Začal bych tou nejjednodušší 
rovinou, a tou je naše historie a tradice. 
Naše kultura je křesťanská kultura. To 
znamená, že každý člověk bez ohledu na 
vyznání, by podle mě měl alespoň trochu 
znát příběh Velikonoc. Bez ohledu na to, 
jestli je ten člověk věřící nebo nevěřící, 
je to možnost zamyslet se nad tím, co je 
vlastně tou hodnotou v jeho životě. My jako 
křesťané věříme, že Ježíš se stal člověkem 

proto, aby se za každého člověka obětoval, 
aby nás svou smrtí vykoupil. To znamená 
musíme vnímat to, jestli i my jsme ve svém 
životě ochotni se pro někoho nějak nasadit, 
obětovat, vzdát se něčeho. A to může být 
hodně silná rovina pro lidi bez ohledu na to, 
nakolik jsou věřící či ne. Ale myslím si, že 
každý člověk si může najít spoustu dalších 
jiných rovin v čem mohou být Velikonoce 
povzbuzením.

Jaký má pro vás osobní význam radost 
a naděje spojená s Velikonocemi?

Já se někdy dívám proti proudu času 
a uvědomuji si, že Ježíš při poslední večeři 
prožíval s učedníky to, co prožívali kdysi 
dávno židé, když utíkali z otroctví z Egypta. 
Ježíšova poslední večeře je prožíváním 
tohoto svátku, proto když Ježíš ustanovil 
eucharistii, tedy mši svatou, tak každý den, 
kdy slavím mši svatou, prožívám znovu 
a znovu tuto velikonoční slavnost.

Můžete se s námi podělit o nějaký 
inspirující příběh nebo zážitek spojený 
s Velikonocemi?

Těch př íběhů a zážitků je hodně. 
Jeden z nejsilnějších z nich není úplně 
typicky velikonoční z hlediska liturgie, ale 
patří k těmto svátkům. Já mám moc rád 
Velikonoční pondělí, protože v ten den jsme 
jako parta kluků obcházeli své kamarádky. 
Bývalo nám spolu moc hezky, pro nás to 
bylo hlavně o tom se setkat. A mně se moc 
líbilo, že když jsme potom takhle obešli tu 
naši vesnici, tak jsme se pak všichni potkali 
společně u nás na oratoři, tedy na faře, 
a tam jsme spolu strávili zbytek večera. 
Takže to byl vlastně den plný setkání a byl 
to takový dozvuk té slavnosti velikonočních 
svátků. A já se dodneška rád vracím do 
své rodné obce. Když vidím, jak naši kluci 
z cimbálky jedou na koňském voze a jak 
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hrají před domy nebo jak se kluci domluví 
mezi sebou a nacvičí si nějaké hudební 
pásmo a hrají a zpívají holkám, nebo když 
moji vrstevníci tátové jdou se svými malými 
dětmi, tak je to takový ten den, na který 
se velmi těším. Je to pro mě součást krásy 
Velikonoc a patří to k nim.

A jak Velikonoce slavíte Vy?
Musím si jako farář dát pozor na to, abych 

si předem připravil mše svaté a kázání. Je 
to proto, abych měl pak čas se opravdu 
s lidmi modlit a myslet na modlitbu, a ne 
na to, co mi chybí. A já si uvědomuji, že 
jsem často v roli toho, který spíš zajišťuje, 
aby věci fungovaly než toho, který sedí 

a kochá se tím, co prožívá. Přesto věřím, že 
budou chvíle, kdy budu moct jenom sedět 
a naslouchat pašijím nebo čtení a relaxovat 
u toho, nechávat se pohltit textem a nechat 
v sobě rezonovat to, co slyším. Velikonoce 
jsou pro mě pracovní, ale budu se těšit 
na nějakou chvilku, kdy budu opravdu 
sám. Když jsem totiž na faře, tak je tady 
hodně živo – mám rád lidi a pořád se tady 
něco děje. A tak je možné, že se během 
velikonočních dní půjdu na hodinku projít 
někam za vesnici, abych mohl být sám 
a pořádně vše vstřebal.

Bc. Eliška Jurasová

RC Žofka

Organizace v obci

Vánoční strom zářil i pod sněhovou 
pokrývkou

Teď, když už rozkvetly stromy a jarní 
zahrádky jsou v plném květu, se nám ani 
nechce věřit, že v sobotu 2. prosince 2023 se 
větve těch stejných stromů prohýbaly pod 
návalem sněhu a tytéž zahrádky byly 
př ikr yté bohatou sněhovou nadílkou. 
Ano, po letech zažily Mutěnice Slavnostní 
rozsvícení vánočního stromu v bílém! 
I přes všechny komplikace, které hustě 
padající sníh a vytrvalý vítr organizátorům 
přinesly, přispělo sněžení k vytvoření té 
pravé adventní atmosféry. 

Vánoční jarmark s dobrotami, hřejivými 
nápoji, dárkovými předměty a dalšími 
produkty, které návštěvníkům ve stáncích 
nabízeli prodejci, začal už v 15 hodin. 
Od 16 hodin pak probíhal před vchodem 

do radnice kulturní program, ve kterém 
vystoupily děti z mateřské školy, Dětská 
schola Abakuk a zpěváci a muzikanti 
z dětských folklórních souborů Súček 
a Mašlička. Fanfár y ke slavnostnímu 
rozsvícení obstaral a hudebního zakončení 
kulturního programu se tentokráte zhostil 
domácí žesťový soubor Vánoční koledníci 
pod vedením Roberta Buše. 

Slovem program doprovodila paní Adéla 
Hanáčková. V průběhu programu promluvil 
také nový pan farář Jiří Juris Jeniš a pan 
starosta Jiří Zálešák.

Benefičním účelem tohoto ročníku akce 
bylo přispět skrze pořádající organizaci 
RC Žofka Petrovi Malíkovi z Mutěnic a jeho 
mamince na nutné opravy rodinného auta, 
na kterém je Petr při častých návštěvách 
lékařů závislý.
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Za RC Žofka a za Obec Mutěnice, které 
patří dík zejména za technické zázemí 
celé akce, děkujeme všem návštěvníkům, 
prodejcům, dobrovolníkům, účinkujícím, 
jejich vedoucím, paní učitelkám z MŠ 
a všem dárcům za účast na tomto milém 
předvánočním setkání a za jejich štědrost 
– mamince Petra Malíka byl předán výtěžek 
z akce, který činil 47 000 Kč. Kéž je jim tento 
dar v jejich nelehké situaci k užitku!

Marie Ilčíková

Mažoretky DEJNA míří do Itálie
Naše mistryně světa z roku 2023 trénují 

od září v plném nasazení v celkovém počtu 
28. Některé mažoretky kroužek opustily, ale 
náborem prošly nové holčičky, které pilně 
zkouší techniky mažoretkového sportu. Ty 
nejmenší od věku tří let utvořily skupinu 
tř inácti mažoretek pom-pom (třásně 

-jedná se o cvičební pomůcku ve tvaru 
kulatého chomáče vyrobeného z proužků 
plastové fólie) a trénují jedenkrát týdně 
v Kulturním domě v Mutěnicích. Starší 
mažoretky ve skupinách kadetek a juniorek 
trénují dvakrát týdně. V lednu se, jakožto 
každoročně, uskutečnil v Kulturním domě 
ve Ždánicích reprezentační ples mažoretek, 
kde se všechny mažoretky představily 
se svými sestavami.  Tyto sestavy budou 
konkurovat jiným mažoretkám na soutěžích 
16. 3. v Bystřici pod Hostýnem, 24. 3. 
ve Znojmě, 6. 4. v Brtnici, 18. a 19. 5. 
v Dubňanech, 8. a 9. června v Holicích. 
Soutěže budou postupnou přípravou na 
Mistrovství Evropy, které se tento rok 
koná v italském Lignanu, kde by se měly 
mažoretky objevit od 20. do 25. srpna 2024. 
Držme našim mažoretkám palce, ať se jim 
opět podaří ulovit spousty medailí.

Vaše Žofka
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Taneční kroužek Hvězdičky 

Jsme dvě kamarádky. Já Martina, rodačka 
z Mutěnic, se zájmem dělat něco pro 
Mutěnice a Mutěňáky a Žaneta, milovnice 
tance s dlouholetou taneční kariérou 
a mnoha úspěchy. Z dotazníkového 
šetření, které jsem v Mutěnicích dělala 
v březnu loňského roku vyplynulo, že tady 
chybí aktivity a kroužky pro děti. Žaneta 
zase chtěla radost z tance a své zkušenosti 
předávat dál a vést děti k pohybu. 

Proto netrvalo dlouho a nabídly jsme 
rodičům z Mutěnic taneční kroužek pro děti 
ve věku 3 až 6 let. Zájem byl obrovský, za 
což jsme moc vděčné. V lednu letošního 
roku jsme otevřely hned dvě taneční 
skupinky vždy po 16 dětech. 

K a ž d o u  s t ř e d u  o d p o l e d n e  s e 
mutěnickým kulturákem nesou tóny 
dětských tanečních písniček doprovázené 
smíchem a výskáním malých tanečníků 
a tanečnic. Kurz potr vá od ledna do 
dubna a zakončený bude vystoupením 
pro rodiče, babičky a dědečky. V dubnu 
otvíráme další kurz, který opět ukončíme 
krátkým vystoupením na konci června. 
Tento kurz bude ale probíhat v náhradních 
prostorách, a to kvůli plánovaným pracím 
na kulturáku. Pokud máte doma i vy malou 
taneční Hvězdičku, připojte se k nám. Tel. 
774 969 161, web: https://tkhvezdicky.
webnode.cz/. 

Martina Urbancová
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Myslivecký spolek Zeměňák Mutěnice

Dne 23.2.2024 se ve večerních hodinách 
konala slavnostní výroční členská schůze 
spolku v naší myslivecké sněmovně - 
Myslivecké búdě. 

Opět jsme se téměř po roce sešli v hojném 
počtu, někteří i ve společnosti manželek 
či partnerek. Společně jsme zavzpomínali, 
co se komu podařilo za úlovek, na zážitky 
v revíru u nás nebo také na hostování jinde. 
Nedílnou součástí akce bylo pasování, 
přičemž letos to v jednom případě bylo 
na „šedesáteráka“, kter ým se stal p. 
František Prachař. Ještě jednou mu touto 
cestou gratulujeme a přejeme mu do 
dalšího nejen mysliveckého života mnoho 
elánu a hodně zajímavých zážitků. Na 
lovce zvěře dančí jsme pasovali našeho 
místopředsedu p. Drahoše Veselského, 
jemuž se v naší honitbě podařilo jako 
prvnímu v Mutěnicích ulovit daňka. Během 
akce došlo také k přijetí nových členů, 
kterými jsou p.Lubomír Balaštík, p.Petr 
Kuja a p.Ondřej Hubert Havelka. Přejeme 
jim hodně loveckých úspěchů, zážitků 
a podílu na životě spolku.

Dne 16.3. uspořádal Okresní myslivecký 
spolek Hodonín v KD Mikulčice okresní 
výstavu trofejí zvěře ulovené v loveckém 
roce 2023 - 2024. Náš spolek na akci 
odevzdal 25 kusů trofejí srnců, dvě trofeje 
liščí a jednu trofej již zmíněného daňka.

V neděli 24.3. provedeme každoroční 
úklid odpadů kolem obce. Vždy se divíme, 
kolik si někteří jedinci dají úsilí v uložení 
odpadů na naprosto neuvěřitelné lokality, 
i když lze tento uložit pohodlně na obecní 
skládku odpadů.

Na závěr si musíme znovu připomenout, 
že pokud v jarních měsících naleznete 
někde v polích, vinohradě nebo záhumence 

malého zajíčka, srnče či jiná zdánlivě 
opuštěná mláďata, nemusíte mít strach 
o jejich osud. Jejich zvířecí máma je určitě 
někde nablízku, třeba si jenom odskočila za 
potravou. V takovém případě není žádoucí 
je brát do rukou a přemísťovat je, neboť 
lidským pachem zasažené mládě nemusí 
samice přijmout. Dále je nežádoucí i volné 
pobíhání psů. Pokud jsou venčení mimo 
obec bez dozoru, mohou svým pohybem 
po polích a pozemcích rušit zvěř na jejich 
stanovištích. Toto je nejzávažnější v době 
hnízdění a kladení mláďat (březen-květen), 
kdy pak často dochází ke zbytečnému 
usmrcování volně žijících zvířat. Tímto 
prosíme majitele psů, aby v daném období 
projevili trochu více ohledu k okolní přírodě 
a zvířeně.

Za Myslivecký spolek Mutěnice jednatel
Martin Králík
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SAM

Vánoční tvoření
D r uh ý  r o č ní k  Ván o č ní h o  t v o ř e ní 

odstartoval v neděli 3.12. 2023 ve 14:00. 
Zájemci si mohli vytvořit baňky, sobíky ze 
zavařovacích sklenic, andělíčky a tašku, ve 
které si pak výrobky odnesli domů. Dále si 
dozdobili perníčky či dotvořili cukroví. Kromě 
tvořivých dílen bylo k dispozici nahlédnout 
do některých vánočních či adventních tradic 
nebo se vyfotit ve fotokoutku. 

Nechybělo ani občerstvení. Teplý svařák 
či dětský punč zčervenal tváře nejednomu 
člověku, který přišel ze zasněžené dědiny. 
Horká čokoláda či palačinky pak rozsvítily 
očka především mladším tvořílkům a rodiče 
mohli nabít energii kávou.

Děkujeme všem, co s námi přišli nasát 
vánoční atmosféru a v neposlední řadě i všem 
sponzorům. Už teď vám můžeme prozradit 
termín dalšího tvoření a to 8.12. 2024.

Těšíme se na další akci.

Jdeme bruslit!
Jak jsme všichni postřehli, letošní zimu 

bylo v naší obci otevřeno nové kluziště, 
které jsme s dětmi neváhali využít i my. Akce 
s názvem „Jdeme bruslit!" se konala bohužel 
jen třikrát kvůli nepřízni počasí, ale zato jsme 
si to všichni náležitě užili. Vždy jsme se sešli 
v hojném počtu. Byli mezi námi jak zkušení 
bruslaři, tak začátečníci, kteří byli doplněni 
i z řad vedoucích. Děti si mohly zkusit nové 
dovednosti, jako například jízdu pozadu, 
na jedné noze, ve dřepu nebo na bruslích 
třeba skákat. Pořádaly se i týmové závody 
nebo hry jako házená a basketbal na ledě. 
Za velký úspěch se dá považovat i fakt, že se 
akce obešla bez jakéhokoliv zranění (kromě 
bolavých nohou vedoucích.) Příští zimu se na 
vás budeme opět těšit na ledě.

SAM Mutěnice, z.s.
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„Tady nám nedali, tady nám dajú“

Fašaňková chasa rozdávala veselost  
v sobotu 10. února hned od rána. S muzikou 
průvod maškar pochodil po horním konci 
a s několika zastávkami skončil tentokrát 
na konci dolním u Horňáčků. 

Dědina je veliká a dětské nožky ještě 
krátké, aby se mohlo obejít všechno. 
Průvod letos vedl „farář“s kropáčem, 
chůva s děckem a rozpustilá zvířátka. 
Ženich a nevěsta vezli v kočárku trpaslíka, 
smrtka s kosou, cikánka, muchomůrka, 
různí řemeslníci a šohaji v kroji také 
nechyběli. Do kroku i k tanci vyhrávali 
muzikanti v maskách, kterým primovala 
vousatá primáška v šátku. Zkrácenou 
verzi Podšablí letos tancovala s dřevěnými 
šavlemi děvčata z Mašličky oblečená do 
chlapeckých krojů. A samozřejmě, popelce 

na čelo korkovým špuntem udělovaly 
maškary všem, koho potkaly. U Záleských, 
u Drgáčů a Šupů, v obchodech.

U pana starosty se průvod na chvilku 
zastavil, aby se zpívající rozpustilá mládež 
trochu občerstvila, dospělí pokoštovali 
něco ostřejšího a téměř bez zastávek se 
pokračovalo se zpěvem na faru. Muzika už 
pod kostelem spustila:
1.

[:Dobre je vám, velebníčku na fáre,:] 
[:dokáď sa vám, dokáď sa vám 
reverenda nepáre.:]
2. 

[:Až sa bude reverenda párati,:] 
[:mosíme sa, mosíme sa šeci na ňu 
skládati…
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Pan farář byl doma, ale otevřel až při 
druhé písničce o rozpáraných gatích.

Maškar y se na faře poměly dobře, 
neboť je doprovázel nejen falešný kněz, 
ale i rabín, a tak bylo vidět, že jejich 
„kolega“ o. Juris je velmi pohostinný, když 
přijde návštěva. Ani kněžské čelo nebylo 
ušetřeno od razítkování vixem, prý, aby 
pan farář měl formu, neboť Popeleční 
středa už nebyla daleko, tak aby věděl, jak 
má letos vypadat pořádný popelec. 

Cestou z f ar y se pr ůvod zastavil 
hned pod kopcem u Duhajsk ých na 
slí bené boží milostě a na pohárek, 
a pak ještě po zastávkách u Tesaříků, 
Rozsypalů, Markových, Kouřilů a Trávníků 
doputoval k radnici na zabíjačku. Kromě 
zabijačkových dobrot tam na fašančáry 
čekaly i koblihy od Přidalů. Jakmile bylo 
kam sednout, už se nikomu nechtělo 

vstávat, zvláště po naplnění břicha. Slabší 
„kusy“ zůstaly sedět, ale muzika si průvod 
znovu sešikovala a symbolicky přes 
silnici zavítaly maškary i na dolní konec 
a potom do hospody. V restauraci Mutěnka 
probíhala odpolední zábava u cimbálu s LH 
Spontán do 19 hodin. 

Děti i dospělí si fašaňku náležité užili. 
Pohoštění připravila p. Iva Kryštofová 
a křehké boží milosti úplně pro všechny 
nasmažila p. Milada Buchtová.

Všem, kdo přispěli nějakým drobným 
penízkem do kasičky pořádajícího spolku 
patří velký dík, prostředky budou použity 
na údržbu krojů pro děti. 

CM Fanynka, 
DFS Súček 
a Mašlička
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Sdružení dobrovolných hasičů

První teplé paprsky slunce už vylákaly 
většinu z nás do vinohradů i na zahrady 
pracovat, a tak jako každý rok na počátku 
jara si musíme připomenout důležitou 
věc: zákaz  vypalování trávy a porostů, 
ale i  spalování shrabaných hromad 
biologického odpadu. Hlavním důvod 
je vždy snaha uklidit suchou trávu, 
uschlé listí, roští i ostříhané větve stromů 
z našich pozemků, o které pečujeme. Svůj 
podíl na počtu požárů má kromě lidské 
nezodpovědnosti i počasí. Př i silném 
větru se oheň často rozšíří mimo ohniště 
a rychle se vymkne kontrole, zasaženy pak 
bývají nejen rozlehlé travnaté plochy, ale 
i suchá vegetace, lesní porosty i lidská 
obydlí. Proto se obracím na všechny, 
na vás, abyste při úklidu svých zahrad, 
vinic, dvorků i předzahrádek plně využili 
možnosti uložení bio-odpadu do sběrných 
kontejnerů, kterých je v naší obci dostatek. 
Jejich v ý voz je zajištěn  pravidelně, 
nemusíte nic pálit ani ostatním ničit 
ovzduší, a taky nemusíte riskovat porušení 
zákona "O vypalování porostů" i následnou 
pokutu.

Dovolte mi také, abych vás informovala 
o činnosti SDH Mutěnice v minulém 
období. V měsíci lednu proběhla naše 
členská schůze, na které jsme zhodnotili 
plnění úkolů za uplynulý rok, seznámili 
se s plánem činností na rok 2024 , 
zhodnotili zprávu o činnosti revizní komise 
i o finančním hospodaření našeho SDH. 
Naplánovali jsme si dobrovolné brigády, 
sběr železného šrotu na 16.3.2024, Den 
otevřených dveří, setkání s družební 
SDH Dolní Lhota, táborák, Sportovní den 
s hasiči, letní soustředění a na listopad 
Uspávání broučků, které zaštiťuje oddíl 

Mladý hasič. Na všech akcích, které budou 
v Mutěnicích probíhat, zajišťujeme požární 
dozor, nezapomínejte jako organizátoři 
akcí si včas požádat o hlídku.

Naštěstí nebylo zimní období na požáry 
v našem okolí bohaté, a tak se naše 
výjezdovka plně soustředila na údržbu 
zásahových vozidel, techniky a věnovala 
se i úklidu a vylepšování zázemí.

Ve spolupráci s Obecním úřadem  
Mutěnice a Nadací Agrofert byly pořízeny 
nové zásahové přílby a svítilny, zásahové 
obleky a je objednán defibrilátor. 

Na všechna tato v y lepšení,  nová 
uspořádání a i na celkovou modernizaci 
naší hasičky, bych vás všechny chtěla 
pozvat na "DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ", 
který pro vás, naše příznivce i pro širokou  
veřejnost, chystáme v  sobotu 4.5.2024 od 
10 hodin  po celý den. Přijďte se podívat  
a i u starých fotek zavzpomínat, jak to 
bylo" tehdá" a jak je to nyní. Na všetečné 
dotazy vám rádi odpoví naši kluci, vysvětlí 
vše, co vás bude zajímat. 

Klubovna SDH  může být pronajímána 
i pro potřebu jiných spolků a veřejnosti,  
jako školící místnost, jednací  či jako 
vhodné místo se zázemím pro rodinná 
setkání a oslav y. Termíny pronájmu 
si domluvíte s jednatelkou SDH paní 
Kateřinou Kramářovou.

Do našich řad nově naskočili 2 odhodlaní 
borci: Šimon Sláma a Tomáš Skočík, kteří 
budou společně s Míšou Blažkem vysláni 
v květnu na týdenní kurz Základní odborné 
přípravy do Jánských Lázní, aby jejich 
zařazení k výjezdové jednotce proběhlo 
v co nejkratším čase.

Zásahová jednotka byla 1.2.2024 ve 
večerních jednotkách povolána k technické 
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pomoci: „Odstranění nebezpečných látek 
na pozemní komunikaci“ - jednalo se o únik 
ropných látek z auta na vozovku v několika 
částech naší obce. Spoluzasahovaly 
4 jednotky a př ispěchala na pomoc 
i specializovaná laboratoř z Tišnova. Na 
zasažená místa bylo spotřebováno 500 kg 
sorbentu a o úklid příští den se postaraly 
technické služby obce Mutěnice a zametací 
vůz. Zásah jste mohli sledovat i v kabelové 
televizi. 

Oddíl Mladý hasič se nyní každý pátek 
schází v tělocvičně ZŠ a připravuje se 

na halové soutěže. Uzlování, štafeta 
4x40 metrů a soutěž dvojic je předností 
přípravy, starší i mladší družstvo se 
zúčastní obou soutěží jak ve Velké nad 
Veličkou, tak i ve Vracově. Budeme jim 
fandit, aby umístění bylo  co nejlepší, 
protože těchto soutěží se účastní průměrně 
50 družstev.

Milí přátelé, přeji vám krásné jaro, 
veselé Velikonoce a spoustu elánu do 
každodenního kolotoče.

Ivana Blahová

Sokol

Krásné jaro všem!
Po roce je tu zase jaro a s ním návrat 

slunce na oblohu, jarních vůní a všeho, 
co k jaru patří. Myslím, že se shodneme, 
milí čtenáři, že už bylo na čase. Dovolte 
mi, abych krátce uvedl to, co jsme za 
poslední dobu stihli, a co se připravuje 
u nás v Sokolu. 

Kluci, stejně jako loni, se v prosinci 
zúč a s t ni l i  t ur naje  v  malé  kopané 
3x3 v Lužické sokolovně. Tentokrát náš 
a domácí tým doplnili hráči z Hodonína, 
kteří nakonec vyhráli. My jsme potvrdili 
stabilní formu a obhájili druhé místo. 
Za což patří klukům od nás ze Sokola 
poděkování. S vidinou toho, že do třetice 
to vyjde, pojedeme i letos. Tak nám držte 
pěsti zase v prosinci. 

Volejbal pro děti dostává nové rozměry, 
po domluvě s přespolními Ratíškovicemi se 
nám podařilo domluvit společný trénink, 
který se také přehoupl do tréninkového 
zápasu. První březnová neděle byla po 
obědě v tělocvičně dost napínavá. Na 
tuto událost se sešlo deset našich a sedm 

dětí z Ratíškovic. Zvládli jsme celkem 
šest setů. Nakonec jsme sice prohráli 
v poměru 5:1, ale něco mi říká, že příště 
to bude lepší. Na našich dětech byla znát 
nervozita, mnohé to hrály poprvé naostro, 
a také před publikem. Přišlo cca 15 diváků, 
většinou z řad rodičů a kamarádů. Takže 
se už těšíme na odvetu. Dále mi dovolte 
Vás pozvat na další ročník volejbalového 
turnaje, který se letos uskuteční v sobotu  
6. 4. 2024 v tělocvičně ZŠ. Ke dvěma 
domácím týmům se nám podařilo sehnat 
tým z Velkých Pavlovic a ze Střelic. Už teď 
můžu říct, že to bude napínavé. Přijďte 
fandit, začínáme dopoledne tak, jako vždy. 
S dětmi pojedeme v květnu na přebory 
v atletice a plánujeme i zálesácký závod 
zdatnosti, olympijský běh a další. Jak se 
nám vedlo, se dozvíte příště. Na závěr 
mi dovolte Vám všem popřát krásné 
Velikonoce a ať se Vám všem daří v tom, 
do čeho se pustíte. 

Tomáš Mičola, starosta jednoty
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STOLNÍ HOKEJ – ŠPRTEC
V s obot u 2.  12.  2023 se konalo 

Mistrovství ČR ve šprtci v horské obci 
Meziboří u Litvínova. Na dalekou cestu 
se tým z Mutěnic vydal už v pátek za 
mírného sněžení, které cestou sí lilo. 
Po 5 hodinách jsme př i jel i  na náš 
oblíbený penzion v Mariánské Radčici. 
V sobotu ráno se všichni účastníci sešli 
v prostorech školy v Meziboří a šlo se na 
věc. Všechny kategorie hrály svoje turnaje 
odděleně a slyšet byly výkřiky hlavně 
těch skórujících. Před posledním kolem 
byli dva ŠPRTI na čelních pozicích, ale 
na mistrovský titul Mutěnice nedosáhly. 

Mistr republiky juniorů 2022 z Mutěnic 
Marek Švéda tentokrát skončil na druhém 
místě za vítězným Oliverem Čermákem 
(BHC CorroTech Most). Bronz získal Marek 
Těšitel (BHC StarColor Most). Na 4. místě 

skončil Matyáš Mokruša a za ním Jan G. 
Hajduch (ŠPRTI Mutěnice). 

V kategorii starších žáků jsme měli 
dva finalisty. Čerstvého vítěze Českého 
poháru Michala Trávníka, který se musel 
ale spokojit se 4. místem. Všechny (kromě 
svého trenéra) ale překvapil Michal 
Mokruša, který o zlato přišel v posledním 
kole. I tak je ze stříbra na MČR 2023 velká 
radost! 

Kromě těchto dvou stříbrných pozic 
jsme z Mistrovství ČR přivezli i pohár za 3. 
místo v Českém poháru družstev. Michal 
Trávník převzal pohár pro vítěze Českého 
poháru 2023 starších žáků a Žákovské 
tour. 

Povedený den pomalu končil, ale to 
nebylo vše. Než se šlo na řízek, proběhlo 
představení našeho nového hráče Honzy 
Matuščína na přestup z Mostu do Mutěnic. 
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Jan Matuščín je mistr ČR 2019 v kategorii 
starších žáků, reprezentoval ČR na 
ME v roce 2022, vyhrál už dva turnaje 
ČP36 a má i prvoligové zkušenosti, které 
budou ŠPRTI Mutěnice letos potřebovat. 

23. března totiž odjel kompletní tým 
ŠPRTI MUTĚNICE (viz foto) do Českých 
Budějovic k premiéře v 1. lize! Jedná se 
o těžké zápasy proti těm nejsilnějším 
mazákům, ale my výkonnostně rosteme 
a nebojíme se. Na konci dubna můžete 
shlédnout zápasy 1. ligy i vy! Bude se 
hrát ve velkém sále mutěnického KD 
a přijedou k nám PragueNHL a hlavně 
obhájci mistrovského titulu IQ Boskovice! 

Přijďte se 27/4 podívat. Vstup je zdarma.

Jakékoliv informace či videa a fotografie 
o naší činnosti najdete také na www.
spr timutenice.cz , nebo nově také na 
nástěnce v prodejně nápojů na křižovatce.

Zájemci o hru jsou vítáni každé pondělí 
a pátek od 17 do 19 hodin. 

Kontakt: Petr Švéda 608 618 486

Přijďte se pobavit. Nehrajte u počítače, 
hrajte s námi!

Petr Švéda

Mužský sbor Mužáci z Mutěnic a obec Mutěnice 
vás co nejsrdečněji zvou na unikátní akci

Setkání mužských sborů 
Podluží 2024

Amfiteátr Pod Búdama 

sobota 15.6.2024 
od 16.30 hodin

V programu se představí celkem 18 sborů z regionu Podluží za doprovodu 
cimbálové muziky Zádruha a cimbálové muziky Dur
Přijďte si poslechnout krásné lidové písně v podání podlužáckých sborů, 
pobesedovat s přáteli a ochutnat vína od členů zúčastněných sborů.

Srdečně zvou Mužáci z Mutěnic
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Skaut

Oddíl Jižní kříž
S novými zprávami se hlásí i skautský 

oddíl Jižní kříž a tento rok je pro nás velmi 
speciální. Skauting v Mutěnicích oslavuje 
výročí 85 let! Na počest tohoto, pro nás 
velmi důležitého jubilea, jsme si pro vás 
př ipravili mnoho, od akcí a oslav pro 
veřejnost po náš skautský podcast, jehož 
rozhovory s nejrůznějšími hosty si můžete 
poslechnout na našem oddílovém youtube 
@junakmutenice.

Kromě oslav se př ipravujeme i na 
letošní tábor a opravujeme a obnovujeme 
vybavení na něj potřebné. Další změnou 
je i rozdělení tábora pro skauty a mladší 
světlušky a vlčata. Společně všichni 

strávíme jeden t ýden a zby tek času 
budou zažívat starší skauti dobrodružství 
putovně.

Nejen děti v našem oddíle pokračují 
v seberozvoji, ale i ti nejstarší vedoucí 
a roveři prohlubují své znalosti. Mnozí 
z nás navštívili kurzy lanových aktivit, 
hospodaření nebo doplňující vůdcovské 
kurzy a jiné.

Sledujte náš Facebook a Instagram pro 
více informací k oslavám našeho 85. výročí 
a budeme se na vás těšit!

Kateřina Šuchová (Pískle),
mediální zpravodaj oddílu Jižní kříž
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Divadlo
Derniéra
čili poslední představení.

Po osmi uvedeních naší dosud nejdelší 
d i v a d e l n í  ko m e d i e  ko n č í m e  o p ě t 
v kulturním domě v Mutěnicích. Prkna, 
která znamenají svět, nám letos nabídl také 
pořadatel 18. ročníku krajské přehlídky 
ochotnických činoherních a hudebních 
divadel Hobblík a Mumraj v Hodoníně. 
V průběhu pěti dnů tr vání soutěžní 
přehlídk y se postupně představuje  
osmnáct souborů z celého Jihomoravského 
kraje, a také i z jiných koutů republiky. 
Rozhodli jsme se do toho jít a snažili se 
rozvinout celý humorný potenciál skrytý 
ve hře co nejvíce. Od prvního uvedení 
Manželek Metoděje Konvalinky jsme ušli 
kus cesty a 14. dubna hrajeme naposled. 
Kdo viděl premiéru, může porovnat, kterak 
se herci zdokonalují. A že to bereme 
zodpovědně, o tom svědčí i fakt, že na 
jednom z představení v Hovoranech, 

Mutěnská hora 

Žehnání vína
Tradice obnovena! Se spolkem Mutěnská 

hora jsme měli tu čest pokračovat po 
čtyřech letech v tradici žehnání vína. 
Událost se konala první sobotu v novém 
roce v místním kulturním domě. Vinaři 
přinesli téměř 120 vzorků vína ročníku 
2023. Zahájení akce se chopili Mužáci 
z Mutěnic a Počemnice, doprovázel 
je zvuk cimbálové muziky Spontán. 
Hlavního slova se pak ujal pan farář 
Jiří Jeniš, který vinařům vína požehnal. 

Návštěvníci si pak mohli všechna vína 
okoštovat a případně zhodnotit kvalitu 
ročníku. O drobné občerstvení ve formě 
malého koštu pomazánek se postaraly 
manželky a přítelkyně členů spolku. Akce 
měla komorní atmosféru a byla zaměřena 
především na místní občany. S tradicí 
máme v plánu pokračovat i do budoucna 
a doufáme, že ji podpoříte svou účastí.

Ing. Roman Šmíd
předseda spolku
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hrála protagonistka paní Konvalinkové se 
skutečně oteklou tváří od bolavého  zubu, 
a nikdo nic nepoznal. Nebo v Mikulčících 
narychlo zaskočila nápověda za nemocnou 
představitelku tetinky a roli odehrála 
bravurně, bez jediného přebreptu. Tu a tam 
se odlepí vousy, ztratí se klíč, upadne 
sklenička, herec si splete dveře, ale vše 
vypadá, že do děje hry patří, a to díky 

schopnostem improvizovat. A pokud se 
improvizace přežene? Pak je legrace na 
jevišti i v zákulisí, kde sedí nad scénářem 
lehce zmatená nápověda. 

Nevěříte? 
Těšíme se na vás v neděli 14. dubna.

Za Divadelní spolek Mutěnice
Jana Bravencová

Spolek Búdy

Spolek vinařů Búdy Mutěnice, spolu 
s mutěnickýmí vinaři zvou na XVI. ročník 
Dne otevřených sklepů, který se bude 
konat v sobotu 27. dubna t. r. v mutěnických 
Búdách.

Bude otevřeno čtyřicet jedna sklepů 
a  p ř e d p r o d e j  v s t u p e n e k  p r o b í h á 
v e -shopu spolku na webové adrese 
www. vinozmutenic.cz, kde jsou k nalezení 
další, podrobnější informace.

Pořadatel př ipravil pro letošní rok 
několik novinek v oblasti doprovodného 
programu akce, se kterými chce veřejnost 
seznámit. 

Doprovodný program bude probíhat 
na podiu a ve stanu letního areálu Pod 
Búdama a dalším stanu, který bude stát na 
parkovišti u přilehlé trafostanice. K tanci 
a poslechu budou hrát CM Hudci, taneční 
skupina Kulomet a písničkář Adam Caha. 
Během dne budou mezi sklepy procházet 
harmonikáři Ondřej List, Tadeáš Drmola 
a Filip Valla. 

Návštěvníky uby tované v okolních 
obcích budou svážet tř i autobusové 
linky označené číslem a směrem jízdy. 
Nově budou zastavovat za železničním 
přejezdem u kurtů, kde se budou otáčet 
a parkovat. Vše bude značeno dopravními 

značkami. Značení provede profesionální 
firma, která se touto činností zabývá.

Pořadatel spolek Búdy žádá všechny 
majitele sklepů, aby respektovali dopravní 
značení, které bude leckdy dočasně 
měnit zažitý způsob dopravy a parkování 
v našich Búdách. Toto bude platit pouze 
v sobotu, den konání akce, 27. dubna 
2024.

O č e k á v á  s e  n á v š t ě v a  o k o l o 
2 500 milovníků mutěnických vín. Budou 
se pohybovat po celém areálu sklepů. 
Pořadatel prosí o určitou míru shovívavosti 
a ohleduplnosti k návštěvníkům této akce.

Za pořadatele
Vladimír Trávník
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Zabijačkové hody

Opět po roce jsme se sešli už ve čtvrtek 
8.2.2024 ráno při přípravě zabijačkových 
specialit na tradiční zabijačkové hody, které 
jsme letos připravili na fašaňkovou sobotu 
10.2.2024.

Abychom uspokojili všechny chtivé 
gurmány, připravili jsme letos cca 700 jitrnic, 
30 tlačenek a na sobotu jsme si připravili 
materiál na dva plné kotle zabijačkového 
guláše a tři kotle ovarové polévky.

V sobotu ráno jsme rychle rozpálili kotle, 
abychom v 9:30 hodin už mohli nabízet naše 
výrobky přítomným návštěvníkům. Někteří 
nedočkavci na tento okamžik čekali už od 
osmi hodin, a aby jim nebylo zima, dostali 
od nás na přilepšenou štamprličku kořalky 
nebo kelímek svařáčku.

O půl desáté jsme tedy začali s prodejem 
našich výtečných výrobků a od cca 11 hodin 

už byl hotový první kotel guláše a připravené 
kotle s ovarovou polévkou.

Zájem byl letos opět převeliký, a to 
dokonce takový, že jitrnice a tlačenky došly 
už po hodině a po guláši i polévce se taky 
jenom zaprášilo. Stejně rychle zmizelo 
i ovarové maso, a nakonec i svařák.

Velice nás těší váš velký zájem a současně 
nás mrzí, že se na některé z vás nedostalo 
podle vašich představ. Kapacitně je to ale, 
ohledně jitrnic, asi maximum, co dokážeme 
připravit. Možná nějaké navýšení najdeme 
ještě u tlačenek a ovaru. Věřím, že se nám 
to povede a příští rok se zase před radnicí 
společně potkáme na dalším ročníku 
mužáckých Zabijačkových hodů.

Milan Mráz
Mužáci z Mutěnic
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Sport

Fotbal
 Začátek března je ve znamení posledních 

příprav na jarní mistrovské boje. Při nich se 
ukáže, jak se kdo přes zimu připravoval. 
Věřím, že naše celky budou připraveny 
dobře, jelikož máme aktuálně velmi dobré 
podmínky pro trénování našich mužstev, 
čehož se snažily všechny celky maximálně 
využít.

Mladší a starší přípravka se přesunula už 
od listopadu 2x týdně do naší tělocvičny. 
Obě přípravky se navíc znovu zúčastnily 
okresní halové ligy, která se celá odehrála 

ve spor tovní hale v Lužicích. Mladší 
přípravka přihlásila dokonce z důvodu 
většího množství dětí 2 mužstva. Aktuálně 
nám trénuje více než 20 dětí a je dobře, že si 
všichni mohou vyzkoušet dobře připravené 
a zajištěné turnaje. Výsledky pro nás nejsou 
až tak důležité, ale určitě potěšilo, že si 
jedno mužstvo mladší přípravky vybojovalo 
účast ve finálovém turnaji mezi nejlepší 
osmičkou. V tělocvičně trénovala 1x týdně 
i školička a už se určitě všichni těší na 
venkovní hřiště.
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Mladší a starší žáci se letošní OHL 
nezúčastnili ,  což je škoda zejména 
u  mladších ž áků.  Mladší  ž áci  a le 
zorganizovali miniturnaj na naší UT 
a sehráli další přípravné utkání. Starší žáci 
sehráli rovněž několik přípravných utkání, 
a tak by měly být na jaro oba celky, přesněji 
řečeno všechny tř i, neboť v kategorii 
mladších žáků máme v soutěži 2 mužstva, 
př ipraveni. Starší žáci přezimují po 
podzimu na 1. místě tabulky OP, a přestože 
v zimě někteří kluci, jak se nám v poslední 
době děje velmi pravidelně, odešli, měli by 
se na jaře pokusit o postup, a tím i návrat 
do krajských soutěží.

Dorostenci se přes zimu připravovali 
na naší umělé trávě, kde hráli i přátelská 
utkání, a to dokonce i proti mužům 
(třeba Hovorany porazili 5:3). V únoru 
absolvovali v domácích podmínkách 
krátké soustředění. Ale hlavně šestice 

opor trénovala a hrála i s naším áčkem, 
a tak by měli být na jaro dobře připraveni. 
Jinak v kádru dorostu k žádným změnám 
nedošlo. 

A-mužst vo  v yužívalo k t réninkům 
m a x i m á l n ě  n a š i  u m ě l o u  t r á v u , 
a to 3x týdně. O víkendu jsme zde hrávali 
i přípravná utkání. V únoru navíc kluci 
absolvovali vydařené soustředění rovněž 
v domácích podmínkách, kde pravidelně 
trénovala většina hráčů. Nový trenér 
Jara Munzar, který se k áčku posunul 
od dorostu, nemůže počítat na jaře 
s Mar tinem Schüllerem, kter ý odešel 
do rakouského Schrat tenbergu, ani 
s Tomášem Jungwirthem, který avízoval 
odchod ze studijních důvodů do Brna, ale 
nakonec zřejmě na jaře skončí v sousední 
Krumvíři. Václav Raisigl celou přípravu 
absolvoval v mateřském Hodoníně, a také 
zde s největší pravděpodobností na jaře 

Starší přípravka OHL 2024
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zakotví. Námi vytipovaná posila Jindra 
Nedvědický, kter ý se jevil v přípravě 
velmi dobře, nakonec nebyl uvolněn 
mateřským oddílem Miloticemi. Jediným 
pozitivem je tak zmíněné úspěšné zapojení 
našich dorostenců. Na jaře tak budou mít 
dostatek příležitostí ukázat, že fotbal 
hrát umějí. Těžko odhadovat, jak se nám 
bude na jaře dařit, ale určitě jsme proti 
podzimu alespoň papírově oslabeni. Ale 
určitě budeme bojovat a o záchranu KP 
se porveme!

Ženy FK Hodonín, jejichž kádr tvoří 
z většiny naše bývalé hráčky, začínají 
svou soutěž až 14. dubna. 1x týdně trénují 
v Mutěnicích a odehrají u nás na jaře i dvě 
utkání. Hned v neděli 14.4. přivítají na 
našem stadiónu v 14.00 Třebíč, v sobotu 
1.6. v 15.00 Medlánky. I jim přejeme na jaře 
hodně zdaru!

Dorostenci v přípravě A - mužstva

Nový trenér A - mužstva Jaroslav Munzar 
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Další novinky
Na trochu bouř livějším jednání ZO 

dne 31.1., kde se zejména financování 
fotbalu v Mutěnicích probíralo velmi 
podrobně, ohlásil rezignaci na svou funkci 
člena VV FK Mutěnice bývalý starosta 
obce Mutěnice MVDr. Dušan Horák. 
Už dříve ohlásil konec také dlouholetý 
hospodářský manažer Svaťa Němec. 
Oběma bych chtěl touto cestou poděkovat 
za vše, co pro mutěnský fotbal vykonali. 
Dušan Horák z pozice starosty obce vždy 
naslouchal potřebám fotbalistů a není 
určitě náhodou, že za jeho starostování 
jsme dosáhli největších úspěchů klubu. 
T řeba v poslední době byl podepsán 
pod projektem a získanými prostředky 
na výměnu umělého trávníku, který nám 
dnes závidí celé okolí. Svaťa Němec řešil 
vždy precizně všechny finanční operace, 
zejména v dobách největšího rozmachu 

klubu v divizi a MSFL, kdy rozpočet klubu 
dosahoval výše několika milionů Kč. Jeho 
mravenčí a systematická práce byla ne 
vždy okolím dostatečně oceněna, nicméně 
přínos obou na rozvoji mutěnské kopané 
je neoddiskutovatelný a zasluhují velké 
uznání široké fotbalové veřejnosti. Na 
volební valné hromadě, která se uskuteční 
na jaře letošního roku, tak zcela jistě dojde 
k obměně vedení, přičemž změn může být 
i více. Nechme se překvapit!

Závěr
Rád bych vás všechny už nyní pozval 

na Letní fotbalovou noc s kapelou Fair 
Play, která se uskuteční v amfiteátru Pod 
Búdama v sobotu 27. července. Jinak všem 
občanům Mutěnic přejeme krásné jaro, 
veselé Velikonoce a se všemi se těšíme na 
viděnou v Mutěnicích na fotbale!

Petr Blaha
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18. 12. 2023 Květoslava Krupicová  65 let
24. 12. 2023 František Špéra   80 let
01. 01. 2024 Josef Prčík   93 let
10. 01. 2024 Karel Prčík   78 let
13. 01. 2024 Anton Spurný   65 let
02. 02. 2024 Václav Špéra   78 let
07. 03. 2024 Miroslav Fuks   89 let
07. 03. 2024 Zdeněk Pištěk   75 let
11. 03. 2024 Jaroslav Křiva   57 let

Úmrtí

Marta Balgová, matrikářka

Společenská kronika

02. 12. 2023 Kristýna Blahová
04. 12. 2023 Tobias Švagerka
15. 12. 2023 Stela Křivová
25. 12. 2023 Petr Lunga
30. 12. 2023 Justýna Oborná
31. 12. 2023 Kristýna Knedlíková
19. 01. 2024 Jáchym Zavadil
30. 01. 2024 Cyril Holešinský
02. 02. 2024 Nikolas Robek
08. 02. 2024 Izabella Janoušková
27. 02. 2024 Jiří Bíza
03. 03. 2024 Pavel Miklica

Narození

Blahopřání:
Všem občanům, kteří v měsících duben – červen oslaví a oslaví významné 
životní jubileum gratulujeme a přejeme do dalších let pevné zdraví, štěstí, 

pohodu a mnoho spokojenosti.



Žehnání vína
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